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Hody 2014
Letošní hody nám opět počasí přálo. Už 
v pátek, když návštěvník procházel Niv-
nicí se mohl zastavit snad v každé hos-
půdce, kde bylo nejen co jíst a pít, ale 
k poslechu vyhrávaly i místní kapely. Větší 
akce probíhaly ve SD Beseda, kde taneč-
ní parket ovládly krojové páry  a v areálu 
TJ to rozpálil DJ Trnka. A protože páteční 

večer byl opravdu hezký  „brouzdalo“ dě-
dinou hodně lidí. 
V sobotu byly hody zpestřeny o výstavu 
drobného zvířectva, výstavu starých fo-
tografi í a nechyběla ani otevřená Sedlcká 
chalupa a Nadační dům Dr. Kachníka. Od-
poledne nám zpříjemnila svou hudbou De-
chovečka mladých.  Na večer ve sportovní 
hale dobrou taneční zábavu rozjely kapely  
The Paranoid, Zoči Voči, Rozjeté Japko, Nou 
Brejns a Badyan. 
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Z obsahu novin
str. 3-4 Vyhodnocení programového prohlášení ZO
str. 8 Petanque Day VI.
str. 18-23 Volby do zastupitelstva obce

A kdo nestihl výstavy v sobotu mohl se 
o jejich návštěvu pokusit v neděli. Hody nám 
završil koncert místní kapely Moneyband 
s tanečním doprovodem skupiny country 
a v pozdním odpoledni koncert skupiny 
Beatles revival. Po celou dobu hodů nechy-
bělo samozřejmě kolotočování, vždyť podle 
dětí jsou hody vlastně kolotoče. Jak se bavily 
dvě děti : „Já se tak strašně těším, až za rok zase 
přijedou kolotoče, ani se nemůžu dočkat…“ 

-red., foto K. Hladiš, M. Fiala, P. Pražan

ˇ̌ ˇ̌
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USNESENÍ Zastupitelstva obce Nivnice č. XXII/2014 ze dne 26. června 2014

USNESENÍ Zastupitelstva obce Nivnice č. XXIII/2014 ze dne 11. září 2014

1/XXII-Z/2014 bere na vědomí  zprávu o plnění usnesení Zastupi-
telstva obce č. XXI/2014 bez připomínek. 
2/XXII-Z/2014 bere na vědomí  zprávu o činnosti Rady obce č. 83 - 
87/2014 s připomínkami.  
3.1/XXII-Z/2014 schvaluje  Směrnici č. 1/2014 o schvalování účetní 
závěrky obce.
3.2/XXII-Z/2014 schvaluje účetní závěrku obce Nivnice sestavenou 
k 31. 12. 2013.
3.3/XXII-Z/2014 schvaluje  Závěrečný účet Obce Nivnice za rok 
2013 a souhlasí s celoročním hospodařením, a to s výhradou k nedo-
statkům zjištěným při přezkoumání hospodaření.
3.4/XXII-Z/2014 přijímá   
a) opatření k nápravě chyb a nedostatků zjištěných při přezkoumá-

ní hospodaření za rok 2013: 
- důsledné dodržování § 15 z.č. 250/2000 Sb. o rozpočtových 

pravidlech územních rozpočtů
- důsledné dodržování vyhlášky č. 270/2010 Sb., o inventariza-

ci majetkua závazků
- při zaúčtování dotací uvádět nástroj a zdroj

b) kontrola účinnosti přijatých opatření bude provedena průběžně 
výbory ZO

c) uvedenými nedostatky nevznikla obci žádná škoda, proto nebyly 
přijaty závěry vůči žádným osobám.

4/XXII-Z/2014 schvaluje  po projednání a v  souladu s  ust. 
§ 67 s přihlédnutím k ust. § 68 z.č. 128/2000Sb., o obcích (obecní zří-
zení) v platném znění počet členů Zastupitelstva obce Nivnice pro 
volební období 2014-2018 ve výši 15 členů.
5/XXII-Z/2014 schvaluje  fi nanční příspěvek ve výši 40.000,- Kč na 
opravu střechy sportovní haly pro TJ Nivnice, Podohradí 888, Nivnice.
6/XXII-Z/2014 schvaluje  Dohodu o partnerství k  projektu 
„Technologické centrum ORP Uh. Brod včetně spisové služby 
a integrace úřadu“ s Městem Uherský Brod. 

1/XXIII-Z/2014 bere na vědomí  zprávu o plnění usnesení 
Zastupitelstva obce č. XXII/2014 bez připomínek. 
2/XXIII-Z/2014 bere na vědomí  zprávu o činnosti Rady 
obce č. 88 - 90/2014 bez připomínek. 
3/XXIII-Z/2014 schvaluje  informace Finančního a Kontrol-
ního výboru bez připomínek.
4/XXIII-Z/2014 vyslovuje souhlas s  realizací projektu „ICT 
nás baví“, registrační číslo CZ.1.07/ 1.3.00/51.0015.
5.1/XXIII-Z/2014 schvaluje  prodej obecního po-
zemku p.č. 926/2 o výměře 4 m2, druh zastavěná 
plocha, v k.ú. Nivnice, za cenu 300 Kč/m2 panu Vítu 
Orlovskému, Veletiny č.p. 18. 
 5.2/XXIII-Z/2014 schvaluje  obecních pozemků 
p.č. 2406/1 o výměře 42 m2, druh pozemku zahra-
da za cenu 200 Kč/m2 a p.č. 2406/2 o výměře 2 m2, 
druh pozemku zastavěná plocha a nádvoří za cenu 
300 Kč/m2, v k.ú. Nivnice, panu Vladislavu Kolaciovi, 
K vodojemu 459, Nivnice.
6.1/XXIII-Z/2014 schvaluje  záměr na provedení 
oprav místních komunikací technologií SILKOT fi r-
mou NVB LINE s.r.o., Zámostí 42, 765 02 Otrokovice, 
IČ: 26979675, za nabídkovou cenu 365 Kč/m2 bez 

7/XXII-Z/2014 schvaluje  nákup pozemků p.č. 2177/1 o vý-
měře 61 m2 , druh pozemku  orná půda a p.č. 2177/2 o výměře 
181 m2, druh pozemku orná půda v k.ú. Nivnice od paní Ludmily Bar-
tošové a pana Stanislava Bartoše, Závodí 393, Nivnice za sjednanou 
celkovou cenu 48.400,- Kč.
8.1/XXII-Z/2014 schvaluje  Smlouvu č. 13147136 o poskytnutí pod-
pory ze SFŽP ČR v rámci OPŽP na akci „Doplnění krajinné zeleně na 
k.ú. Nivnice“ mezi Státním fondem životního prostředí České repub-
liky, Kaplanova 1931/1, 148 00 Praha 11 a Obcí Nivnice, Sídliště 1000, 
687 51 Nivnice.
8.2/XXII-Z/2014 schvaluje  přijetí dotace dle Rozhodnutí MŽP o po-
skytnutí dotace ze dne 23. 6. 2014 i.č. 115D122002965  (ident. číslo EIS 
reg.c. IS SFZP 13147136) na realizaci akce „CZ.1.02/6.3.00/12.17400 
Doplnění krajinné zeleně na k.ú. Nivnice“ a zavazuje se k jeho plnění 
a splnění v něm stanovených podmínek.
8.3/XXII-Z/2014 bere na vědomí  informace o investiční činnosti 
bez připomínek. 
9.1/XXII-Z/2014 bere na vědomí  Rozpočtové opatření Obce Nivni-
ce rok 2014 (4) bez připomínek.
9.2/XXII-Z/2014 bere na vědomí  Rozpočtové opatření Obce Nivni-
ce rok 2014 (5) bez připomínek.
9.3/XXII-Z/2014 bere na vědomí  Rozpočtové opatření Obce Nivni-
ce rok 2014 (6) bez připomínek.
10.1/XXII-Z/2014 schvaluje  zařazení správního území Nivnice do 
území působnosti SCLLD MAS Východní Slovácko na období 2014-
2020.
10.2/XXII-Z/2014 schvaluje  Dodatek č. 1 ke Smlouvě o poskytnutí 
investiční dotace ze státního rozpočtu na výstavbu nájemních bytů 
v obci ze dne 18. 11. 1998 (bytový dům č.p. 177, ulice Nám. Míru).

Ing. Vladimíra Kaislerová, starostka
Ing. Marie Kománková, místostarostka

DPH.
6.2/XXIII-Z/2014 bere na vědomí  informace o investiční čin-
nosti s připomínkami. 
7/XXIII-Z/2014 bere  na vědomí  Rozpočtové opatření Obce 
Nivnice rok 2014 (7) bez připomínek.

Ing. Vladimíra Kaislerová, starostka
Ing. Marie Kománková, místostarostka
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VYHODNOCENÍ PROGRAMOVÉHO PROHLÁŠENÍ
Zastupitelstva obce Nivnice pro volební období 2010 – 2014

Členové Zastupitelstva obce Nivnice
Ing. Vladimíra Kaislerová – starostka, Josef Zámečník – mís-
tostarosta (do 8. 8. 2012), Ing. Marie Kománková – místosta-
rostka (od 8. 8. 2012) Ing. Petr Matěk, Ing. Ladislav Trtek,  
MUDr. Iva Matušáková, Pavel Šmíd,  Ing. Josef Jankových,  
Stanislav Haluza,  Ivana Hladišová, Erik Hauerland, RNDr. 
Marie Kozáková, Karel Kapsa, Pavel Pavelka,  MVDr. Martin 
Mahdal

Společné cíle pro jednotlivé oblasti:
1. Strategické plánování a rozvoj obce

• věnovat maximální pozornost strategickému plánování, 
aktualizaci stávajících a tvorbě nových rozvojových doku-
mentů obce, podle nichž se bude dále při správě a rozvoji 
obce postupovat (za hlavní je možné považovat zejména 
územní plán obce) PLNĚNO PRŮBĚŽNĚ

• do přípravy dokumentů zapojit veřejnost (např. formou 
tematických veřejných jednání zastupitelů s občany - tzv. 
„kulaté stoly“) PLNĚNO

• vypracovat dlouhodobý plán rozhodujících investičních 
akcí obce  SPLNĚNO

2. Investiční akce
• dokončit napojení cyklostezky Nivnice – Uh. Brod v úseku 

od obytné zóny Kluka II po závod Linea  PŘISLÍBE-
NO – V JEDNÁNÍ

• připravit projektovou dokumentaci pro realizaci cyklo-
stezky Nivnice – Dolní Němčí SPLNĚNO

• výměna oken a zateplení obou budov ZŠ a po-
stupně také dalších budov v  majetku obce: obecní 
byty, MŠ, knihovna, charitní dům, obecní úřad… 

PRŮBĚŽNĚ PLNĚNO – obecní byty, MŠ, knihovna,…
• ve spolupráci s  ŘSD ZK usilovat o rekonstruk-

ci žulové komunikace III. třídy vedoucí přes obec 
PŘISLÍBENO – V JEDNÁNÍ

• pokračovat v nabídce volného pozemku pro rozvoj no-
vých výrobních aktivit v průmyslové zóně Kluka III 

SPLNĚNO
• pokračovat v opravách místních komunikací a chodní-

ků PLNĚNO (chodník Na výsluní, Dr. Kachníka, 
u horní školy, ………

• udržovat akceschopnost Sboru dobrovolných hasičů, ze-
jména v oblasti obnovy výzbroje PLNĚNO

• zvýšit efektivnost čerpání fi nančních prostředků z  fondů 
EU pro rozvoj obce  SPLNĚNO

• veřejné projednání a schválení nového územního plánu 
SPLNĚNO

• řešit absenci kvalifi kovaného stavebního dozoru 
PRŮBĚŽNĚ PLNĚNO

• připravit projektovou dokumentaci k rekonstrukci Nivnic-
ké riviéry (kurty, bazén) SPLNĚNO

3.  Vztah k veřejnosti, samospráva a úřad
• maximální otevřenost vzhledem k občanům obce a kvali-

ta činnosti obecního úřadu, přívětivý výkon veřejné správy 
vůči všem skupinám obyvatel PRŮBĚŽNĚ PLNĚNO

• vstřícná komunikace s občany obce, zlepšení jejich infor-
movanosti o práci samosprávy PRŮBĚŽNĚ PLNĚNO

• rekonstrukce webových stránek obce pro efektivní přenos 
informací mezi občany a správou SPLNĚNO

• v rámci obecní samosprávy vytvářet týmy (pracovní sku-
piny) k řešení aktuálních problémů, využívat v nich účast 
místních odborníků PRŮBĚŽNĚ PLNĚNO

• podporovat partnerství mezi orgány obce, farností, ob-
čanskými sdruženími, neziskovými organizacemi, spolky a 
nadacemi  PRŮBĚŽNĚ PLNĚNO

• rozvíjet občanskou hrdost, místní patriotismus a spolu-
účast na rozvoji obce, zejména u mladé generace  
 nelze objektivně posoudit

• „kulaté stoly“ na aktuální témata PLNĚNO DLE 
POTŘEBY (celkem 3 x)

4. Hospodaření obce
• prioritní snahou bude i nadále hospodařit s vyrovnaným 

rozpočtem  PLNĚNO
• zaměřit se na hledání úspor v provozních nákladech obec-

ního úřadu i příspěvkových organizací a organizačních 
složek obce (ZŠ a MŠ, Beseda, knihovna, sběrný dvůr) 

PLNĚNO 
•  podporovat v obecních objektech pronájmy neby-

tových prostor, zejména pro rozvoj služeb, pro práci 
s dětmi a mládeží, pro činnost různých aktivních spol-
ků PLNĚNO (pronájmy ve zdravotním středisku, v MŠ, ZŠ, 

bývalém MNV, SD Beseda, Společenská místnost OÚ, aj.)
•  rekonstruovat a udržovat objekty v majetku obce 

PLNĚNO 
5. Životní prostředí

• postupná rekonstrukce veřejného osvětlení spočívající ve 
výměně svítidel za nová úsporná svítidla   SPLNĚNO

• postupně zvyšovat podíl separovaného a recyklovatelné-
ho odpadu z celkového množství odpadu P RŮ B Ě Ž -

NĚ PLNĚNO
• při výběrových řízeních preferovat výrobky a technologie 

šetrné k životnímu prostředí  PRŮBĚŽNĚ PLNĚNO
• podporovat ekologickou osvětu PLNĚNO (např. NN – 

ekologické okénko)
• zaměřit se na čistotu veřejných prostranství    

PLNĚNO (zametací vůz)
• prosazovat obnovu uličních stromořadí a zeleně na veřej-

ných prostranstvích  PLNĚNO
• pracovat na zajištění realizace územního systému ekolo-

gické stability V JEDNÁNÍ - REALIZACE PŘI KPÚ
• rezervovat obecní pozemky pro budování dalších biocen-

ter a biokoridorů, podporovat jejich realizaci  V  JEDNÁ-
NÍ - REALIZACE PŘI KPÚ

• účinně působit na majitele chátrajících objektů a ploch, 
vyžadovat pravidelnou údržbu nezastavěných a neobdě-
lávaných pozemků jejich vlastníky PRŮBĚŽNĚ PLNĚNO

• řešit dlouhodobé nedodržování povolené rychlosti v obci 
na ul. Brodská instalací systému měření rychlosti 

NESPLNĚNO
• řešit časovou dostupnost a kapacitu Sběrného dvora 

SPLNĚNO

6.  Školství
• rozvíjet a prohlubovat dosavadní spolupráci se ZŠ 

a MŠ PRŮBĚŽNĚ PLNĚNO



2. září oslavila naše klientka paní Drahomíra Pek-
lová životní jubileum 80 let. K jejím narozeninám jí 
přišli popřát paní starostka a místostarostka z Niv-
nice, pan ředitel OCH Uherský Brod a také spolu-

bydlící a zaměstnanci CHD 
Nivnice. Pro všechny bylo 
připraveno pohoštění. Paní 
Drahomíře přejeme do dal-
ších let hodně štěstí, zdraví 
a Božího požehnání.

Zaměstnanci a klienti

p
bydl
Nivn
přip
Dra
ších
a B
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• uplatňovat vstřícné, avšak maximálně úsporné fi nancová-
ní školy z rozpočtu obce  PLNĚNO

• posílit vliv obce na chod školy a školky prostřednictvím 
zástupců zřizovatele a zástupců rodičů v Radě školy 

PLNĚNO
• podporovat moderní formy výuky v MŠ a ZŠ PLNĚNO
• motivovat ředitele k  získávání mimorozpočtových pro-

středků z evropských programů, dotací a grantů 
PLNĚNO

• podporovat aktivity zaměřené na rozvoj tvořivosti dětí a 
mládeže PLNĚNO

• podporovat preventivní programy péče o mládež (proti-
drogová prevence, vandalismus, sprejerství apod.) 

PLNĚNO
• důsledně uplatňovat plnou odpovědnost zákonných 

zástupců mladistvých za způsobené škody 
PRŮBĚŽNĚ PLNĚNO

• reagovat na připomínky a podněty občanů, zejména rodi-
čů PRŮBĚŽNĚ PLNĚNO

7. Kultura a sport
• příprava oslav 750. výročí obce v roce 2011 v rozsahu od-

povídajícím výjimečnosti této příležitosti SPLNĚNO
• využívat historických osobností obce – zejména J. A. Ko-

menského – k propagaci obce PLNĚNO (spoluprá-
ce s NF, se ZŠ, informace v tisku, relace v TV i v rozhlase)

• údržba kulturních památek v obci, podíl na investičních 
akcích farnosti za účelem oprav a údržby církevních objek-
tů  PLNĚNO 

• podpora folklorních souborů, zájmových kroužků a ostat-
ních aktivit – zejména činností s dětmi a mládeží – formou 
fi nančního příspěvku z rozpočtu obce PLNĚNO 

• pokračovat v aktivní spolupráci v rámci mikroregionu „Vý-
chodní Slovácko“  PLNĚNO

• usilovat o zachování kulturní památky „Bartkův mlýn“, po-
kračovat v jednáních o možném odkoupení části nemovi-
tosti od vlastníků za účelem vybudování muzejní expozice 
mlynářství PRŮBĚŽNĚ PLNĚNO

• pořádat tematické přednášky, osvětové a vzdělávací 
akce pro zájemce z řad občanů   

PLNĚNO (např. výsadba stromů, kurzy aranžování, Senioři 
komunikují – kurz na PC)

• podporovat lidové tradice a širší zapojení spoluobčanů do 
kulturního dění v obci, vznik nových tradic, které budou 
atraktivní pro široké skupiny obyvatel města i turisty 

PLNĚNO
• spoluúčast obce na fi nancování nákladů spor-

tovního areálu TJ Nivnice (provoz, údržba, opravy)  
PLNĚNO v rámci rozpočtu

•  údržba, případně rekonstrukce menších sportovišť a dět-
ských hřišť v obci  PLNĚNO

• zachovat dostupnost sportovišť všeho druhu pro zájmové 
využití občany, zejména pro mládež PLNĚNO

8.  Zdravotnictví a sociální oblast
• zajištění zachování dosavadní kvality, rozsahu a dostup-

nosti zdravotní péče v obci PLNĚNO
• věnovat pozornost rozvoji preventivních programů péče 

o zdraví a zdravý životní styl NESPLNĚNO
• zajistit dostupnost sociálních služeb pro potřebné spolu-

občany (domácí péče, charitní dům) PRŮBĚŽNĚ PLNĚNO 
• zprostředkovat přímou pomoc sociálně slabším rodi-

nám s dětmi z prostředků Tříkrálové sbírky  
PRŮBĚŽNĚ PLNĚNO (spolupráce s OCH UB)

9. Podpora podnikatelů a podnikání v obci
• otevřené, vstřícné a profesionální jednání s potenciálními 

investory a podnikateli PLNĚNO
• při realizaci podnikatelských aktivit nedopustit nenávrat-

né zneužití území PLNĚNO
• umožnit výraznější možnost propagace pro podnikatele  

NESPLNĚNO

10. Bezpečnost
• formulovat a realizovat program spolupráce s  Policií ČR 

v oblasti prevence kriminality, ochrany majetku a veřejné-
ho pořádku PLNĚNO

• zajistit monitorování veřejných a historických budov, ve-
řejných prostranství a problematických lokalit v obci ka-
merovým systémem ČÁSTEČNĚ SPLNĚNO

Charitní dům sv. Andělů strážných 
Oslava narozenin naší klientky



Zahájení školního roku 2014/2015
Třídnictví v MŠ
SLUNÍČKA  Martináková Kateřina, Polanská Jana – 24 dětí
VČELIČKY Bačíková Berta, Mgr. Damborská Hana – 24 dětí
BERUŠKY  Bc. Beníčková Gabriela, Beníčková Marie – 24 dětí
MOTÝLCI  Mahdalová Jaroslava, Mgr. Vaculová 
Marie – 28 dětí

Třídnictví v ZŠ
1 tř.  Mgr. Karla Berecká  - 23 žáků
2. A   Mgr. Ivana Karlíková - 22 žáků
2. B   Mgr. Marcela Bochinová -  21 žáků

3 tř.  Mgr. Jitka Jančová  - 26 žáků
4. A    Mgr. Jana Martináková  - 18 žáků
4. B   Mgr. Jarmila Basariková - 16 žáků
5. tř   Mgr. Jana Formánková - 28 žáků
6. tř.  Mgr. Jitka Miklášová - 31 žáků
7. tř.  Ing. Věra Kročová - 28 žáků
8. A   Mgr. Iva Slámová - 20 žáků
8. B   Mgr. Rostislav Mančík - 19
9. tř.  Mgr. Yveta Michalcová - 32 žáků

MOTÝLCI  Mahdalová Jaroslava, Mgr. Vaculová 
Marie – 28 dětí
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Akce může být z organizačních nebo technických důvodů přesunuta, popřípadě zrušena. Podrobnější informace o nich bu-

dou zveřejňovány na stránkách obce a v místním rozhlase.

Přehled plánovaných společenských akcí:
20. 9. Vítání občánků (OÚ)
20. 9. Memoriál V. Výmoly ve stolním tenise 

(sportovní hala)
20. - 22. 9. Podzimní výstava (SD Beseda)
27. 9. Noční pohádkový les
27. - 29. 9 Výstava hub (SD Beseda)
4. 10. Slavnostní otevření cyklostezky
11. 10. Turnaj v řecko-římském zápase (sportovní 

hala)
12. 10. „Ať žijí duchové“ – divadelní pohádka (SD 

Beseda)
19. 10. „Aladin“ – divadelní pohádka (SD Beseda)
28. 10. Drakiáda (u kaple Nejsvětější Trojice)

1. 11. Světelný průvod na hřbitov
2. –5. 11.  Výstava k 100. výročí od vypuknutí I. světové 

války (SD Beseda)
15. 11. Pyžamová párty (SD Beseda)
22. 11. Setkání seniorů (SD Beseda)
23. 11. Vánoční výstava (SD Beseda)
28. 11. Rozsvícení vánočního stromu
7. 12. Mikulášská besídka (SD Beseda)
13. 12. VI. ročník nivnického klobáskování (sportovní hala)
13. 12. Vánoční koncert DH Bojané (SD Beseda)
14. 12. Vánoční koncert UDK (SD Beseda)
21. 12.  Vánoční koncert Dechovečky mladých (SD Beseda)
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V minulých číslech NN jsme informovali čtenáře 
o nadané malé slečně Tamaře Kalašové, která 
září na poli velmi náročného sportu „sportovní 
gymnastiky“. I letošní sezóna pro Tamču byla 
náročná, ale hlavně byla korunována úspěchy. 
Desetiletá Tamarka se stala žákovskou vícemis-
tryní republiky, když na šampionátu v Brně zís-
kala stříbrnou medaili v konkurenci 40 závodnic. 
Nutno podotknout, že mezi konkurencí patřila 
mezi nejmladší závodnice. Pro děvčata je velkým 
úspěchem se vůbec probojovat  na republiko-
vý šampionát, získat tam tak vysoké ocenění je 
úžasné! V náročném čtyřboji sportovní gymnas-
tiky (kladina, přeskok, prostné a bradla) získala 
Tamarka 63,75 bodu. 
Ovšem tím výčet úspěchů nekončí. Tamara, od-
chovankyně Ostrožské Nové Vsi, v  současnosti 

závodnice Sokola Brno, získala i zkušenosti 
s  mezinárodním závodem. Z  holandského 
Deventru si přivezla bronzovou medaili.  Ví-
cemistryně republiky startovala v nejmladší 
kategorii Pupils. V  konkurenci 20 závodnic 
z evropských států, ale i USA ji o prvenství 
připravily dva pády - z bradel a kladiny. I tak 
to ale stačilo na nádherné třetí místo.
GRATULUJEME A PŘEJEME DALŠÍ SPOR-
TOVNÍ ÚSPĚCHY!!!!

-red
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Sportovní gymnastka z NivniceSportovní gymnastka z Nivnice



w w w. n i v n i c e . c z

7 Zárí - Ríjen 4/2014ˇ ˇ

Dvě letní akce mají za sebou členové zahrádkářského svazu.

Za krásného letního počasí jsme se sešli na pálenici, abychom si 
v nově opravené sklepní místnosti předali zkušenosti s pěstováním 
ovoce, zeleniny a květin na našich zahrádkách, zavzpomínali na léta 
minulá a také si zazpívali nejen staré nivnické písničky. Letošní pose-
zení jsme pojali i částečně jako poučné, takže jsme navštívili bioply-
novou stanici v ZAS, která se nachází malý kousek od pálenice. Děku-
jeme p. Moulisovi, který nám poskytl odborné informace a pak také 
s úsměvem zodpovídal naše zvídavé dotazy. 

Další zdařilou akcí byl zájezd, jehož hlavním cílem byla Přečerpávací 
elektrárna Dlouhé Stráně, která je největším vodním dílem u nás. Aby 
nám docela dlouhá cesta lépe utekla, navštívili jsme také zámek ve 
Velkých Losinách, známý tím, že zde začali „čaro-
dějnické procesy“ a od průvodkyně jsme se dově-

děli, co bylo jejich příčinou. Poslední výrobna ručního papíru u nás se 
nachází ve stejném místě, a tak jsme zavítali i tam. Po prohlídce 
muzea jsme zamířili přímo do výroby, a následně 
pak i do obchůdku. Na zpáteční ces-
tě jsme si ještě prohlédli 
Muzeum tva-
růžků v  Lošticích 
a nakoupili zde 
i „vítané“ . 
MK, foto J. Lukeš

Více foto na: 
http://www.nivnice.cz/
kategorie/fotogalerie/ 
a http://www.zahradkari.
cz/zo/nivnice/

Posezení a zájezdPosezení a zájezd příčinou. Poslední výrobna ručního papíru u nás se 
místě, a tak jsme zavítali i tam. Po prohlídce
li přímo do výroby, a následně

u. Na zpáteční ces-
ohlédli 

e.cz/
rie/ 
dkari.

me také zámek ve 

Pohled na horní nádrž

Průvodce nás zahrnul technickými údaji

Kdo mohl nádrž obešel ... 1,8 km

Posezení v nově opravených 
prostorách....

Exkurze na bioplynovou stanici v Nivnici

Ranní pohodička u kafíčka

Nádvoří zámku Velké Losiny

... a venku pod lipou

Dlouhé Stráně



Petanque Day VI
Letos, dne 16. srpna se uskutečnil na Nivnické 
riviéře již 6. ročník zápolení v pétanque. Jed-
ná se o francouzskou společenskou hru pro 
1-3 členná družstva, jejíž počátky sahají až do 
starověku. 
Stejně jako v  loňském roce jsme akci pojali 
jako dobročinnou, tudíž nevýdělečnou. 
Díky sponzorům: ELIES Michal Jordán, Pod-
lahy J+J Jiří Jordán, Autobazar Pavel Pražan, 
Linea, a.s., TIPSPORT, Cafe Bar 66,   Belvis ex-
pert, s.r.o., Vinotéka Aleš Dvořáček, prodejna 
Nivničanka, Koloniál Brulíkovi, květinářství 
Aster Alžběta Bartková, Povidla.eu Miroslav 
Janča, zdravá výživa Kopretina Uh. Brod a Kli-
ma Tomáš Koníček Uh. Brod jsme také mohli 
odměnit první tři vítězná tříčlenná družstva. 
Sobotní počasí bylo sice proměnlivé, kou-
pat se mohli pouze ti otužilejší, ale hráčům 
nevadila ani občasná přeháňka. Soutěžilo 
23 tříčlenných družstev. Převážná většina čle-
nů těchto družstev se této akce zúčastňuje 
každoročně. Po celodenním zápolení se na 
1. místě umís-

til tým Horní-Dolní (Ondřej 
Zetka, Adam Bartoš a Štěpán 
Raška); 2. místo obsadil tým 
Žhavé výstřely (Martin Marek, 

Pavel Pražan a Jan Richtr) a na 3. místě skon-
čil tým Newton Heath (Robert Dudla, Tomáš 
Čaňo a Martin Řezníček).  
Večer po skončení turnaje následovalo hu-
dební vystoupení skupin Moneyband (Niv-
nice), Tom Artway (Uh. Brod), Civilní obrana 
(Čáslav) a závěrem 12:Piet (Nivnice). 
Během celého dne i večera byla otevřena ka-
sička pro fi nanční příspěvky na pomoc nivnic-
ké holčičce postižené juvenilní revmatoidní 
artritidou. Díky všem účastníkům 
turnaje, divákům, návštěvníkům 
večerní zábavy i hudebníkům, 
kteří vystoupili bez nároku na od-
měnu (pouze za úhradu cestov-
ného), mohla být rodině nemoc-
né Simonky, která trpí juvenilní 
revmatickou artritidou, předána 
pěkná částka  10 000 Kč. (Loňský 
výtěžek 12 000 Kč byl věnován 
jiné nivnické holčičce postižené 
autismem). 

Již jsme si zvykli, že neustále probíhají různé 
dobročinné akce a sbírky, takže každý může 
dle svého uvážení někam přispívat. My jsme 
se ale rozhodli, že chceme pomáhat tady, 
v  místě našeho bydliště, protože i v  Nivnici 
žijí rodiny, které se musí každodenně vypo-
řádávat s obtížemi, o nichž zdraví lidé nemají 
povědomí. 
Výše uvedené vybrané částky nám potvrzují, 
že (převážně) mladí lidé , kteří  do sbírek při-
spěli, soucítí s rodinami postižených dětí a že 
takové akce mají smysl. 
Ještě jednou srdečně děkujeme všem dár-
cům! 

LV, foto L. Velecký

1. místě umís-
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Počasí u nás v červnu 2014

Počasí u nás v červenci 2014

Počasí u nás v srpnu 2014

Měsíc červen voní deštěm, tvrdí jedna 
z  červnových pranostik. Dobře postihuje, 
že pro červnové počasí bývá déšť velice pří-
značnou povětrnostní situací. Tato je neod-
myslitelně spojena s  nástupem medardov-
ského období. 
 Když se Medard rozvodní(8.6.), pršívá šest 
týhodní. Ale u nás letos na sv. Medarda ani 
nekáplo a projevilo se to i na množství srážek 
za měsíc: první dekáda 3mm, druhá dekáda 
1,8 mm a třetí dekádu zachránil až posled-
ní den měsíce, kdy spadlo 25 mm. Celkový 
měsíční příděl 38,5mm byl snad pro naše 
zahrádky a pole dostatečný. A jak to vypadá 

Letošní červenec se svými 101,3 mm srá-
žek se řadí mezi mírně vyšší „příděly“ čer-
venců mých záznamů. Nemůže konkuro-
vat s 268,5 mm z r. 1997, ale nemůžeme jej 
srovnávat ani s rokem minulým, kdy spad-
lo jen 9,5 mm. Co na tuto skutečnost říkají 
pranostiky?
Z  Medardovy kápě, čtyřicet dní kape. 
(8.6.) Ale u nás ani nekáplo. 
Když na navštívení Panny Marie prší, 
prší potom celé žně. (2.7.) U nás spadly 
rovné 3 mm.
O sv. Prokopu, kapává na kopu. (4.7.) 
U nás zase ani nekáplo.
Často povětrnost Sedmi bratří, na bu-

Dny od poloviny července do poloviny srpna 
označuje lidová meteorologie příznačným 
názvem – psí dny. To u nás panují největší 
vedra během celého roku. Za své pojmeno-
vání vděčí nejjasnější hvězdě oblohy – Síriu, 
ze souhvězdí velkého psa. Zatímco pro nás je 
v současnosti Sírius hvězdou zimní, Římanům 
se někdy před počátkem našeho letopoč-

A Ld M Lt T Tn

38,5 18,9 12 2 2 13 7 1

v okolí? Nízké, až minimální průtoky mají ji-
homoravské řeky už od května. Pár milimet-
rů srážek, které za měsíc napršely, se snadno 
vsákly. Region trápí sucho. Vyprazdňují se 
i přehrady. Novomlýnské nádrže mají posled-
ní týden pokles hladiny o 9cm, Vranov do-
konce o 22cm. Toho že by  v kraji mohl nastat 
nedostatek vody se prý obávat nemusíme. 
Zemědělci ale už počítají s  menší úrodou. 
„I kdyby hned přišly deště, zachrání nám to 
úrodu kukuřice, ale obilí už nezachrání nic“, tvr-
dí ti, co tomu rozumí. Uvidíme, jak to dopadne.

Údaje o počasí vyčtete z tabulky, 
dle pramenů zpracoval FB

doucích sedm týdnů patří. (10.7.) Dnes-
ka u nás poněkud zapomenutý svátek. 
Pro osvěžení paměti: Bohatá římská vdova 
– křesťanka Felicitas měla sedm synů, kteří 
stejně jako matka odmítli obětovat pohan-
ským bohům. Proto všichni skončili na po-
pravišti, matka jako poslední. U nás ten den 
spadlo 2,7 mm.
Podle dvou pranostik by tedy pršet ne-
mělo, podle dvou ano. Tak si vyberte. 
V minulém měsíci jsem se zmínil, že naši 
zemědělci vzhledem k  panujícímu suchu 
očekávají menší úrodu. Jak dopadla: pše-
nice ozimá 561,85 ha – výnos 7,29 t/ha; 
pšenice jarní 130,82 ha – výnos 6,32 t/ha; 

tu objevoval právě za letních veder. Rovněž 
Egypťany upozorňoval na blížící se záplavy 
na Nilu. Tak Sírius neboli  Psí hvězda, vstou-
pil do našeho jazykového fondu. Pozorování 
našich předků velmi dobře dokresluje počasí 
těchto dnů. Průměrná teplota třetí dekády 
července byla 20,2°C, prvé dekády srpna 
21,9°C, a protože Po svatém Smilu (14. 8.) 

řepka ozimá 160,43 ha – výnos 4,34t/
ha. Údaje jsou v  čisté váze. Obavy se 
tedy nenaplnily. Zvlášť upozorňuji na 

výnos řepky, jehož hodnoty u nás dopo-
sud dosaženo nebylo. 
Při sklizni obilí si též připomeňme půso-
bivě čistá a pravdivostí oplývající lidová 
přísloví, jejich motivem je chléb. Jsou vý-
sledkem hluboké životní moudrosti a úcty 
k  Božímu daru, jak naši předkové chléb 
plným právem nazývali. Tady alespoň ně-
kolik z nich: 
Je-li chléb není hlad.
Vlastní chléb je nejjistější.
Zlé maso bez chleba.
Bez chleba, polovice oběda.
Syt, chleba neodhazuj!
Pro drobeček rozsviť devatero svíček.
Kdo se nesrovnává s  chlebem, nesrov-
nává se ani s Pánem Bohem, ani s lidmi.

Údaje o počasí vyčtete z tabulky, 
dle pramenů zpracoval FB

slunce již ztrácí svou sílu, klesla u druhé de-
kády srpna na 17,7°C. Letos byla její hodnota 
navíc oslabena deštěm kterého v tomto ob-
dobí spadlo 51mm. Toto množství přesahuje 
někdy celoměsíční průměr. Jaké počasí teď 
můžeme očekávat?
Od svatého Bartoloměje (24. 8.)  už k nám 
podzim shůry spěje. Ale trochu příjemnější 
vyhlídku nám dává Český hydrometeorolo-
gický ústav, který tvrdí, že: „..celé září bude 
s  padesátiprocentní pravděpodobností tep-
lotně nadprůměrné. Srážky budou normální 
spíše nižší...“

Údaje o počasí  vyčtete z tabulky, 
dle pramenů zpracoval FB.

Legenda počasí
 srážky v mm

  průměrná teplota ve stupních celsia (Počí-
táme ji ze tří čtení teploměru v 7:00, 14:00 
a 21:00h. Večerní pozorování se bere do 
součtu dvakrát a výsledek se dělí čtyřmi). 
Průměrná měsíční  teplota se počítá s prů-
měrných teplot jednotlivých dnů. Průměrná 
roční teplota se počítá z průměrných teplot 
jednotlivých měsíců.

 jasný den (max. 20% oblohy kryté)
 Zamračený den (zataženo 80-100%)

 souvislá sněhová pokrývka
 nesouvislá sněhová pokrývka

 bouřka
A arktický den (během 24 hodin teplota stále 

nižší než -10°C)
Ld  ledový den (celý den pod 0°C)
M mrazový den (část dne pod 0°C)
Lt letní den (část dne 25 °C a více)
T tropický den (část dne 30°C a více)
Tn tropická noc

A Ld M Lt T Tn

101,3 21,5 11 4 14 12 14 2

A Ld M Lt T Tn

85,1 18,1 4 3 9 10 6 1
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„Senioři komunikují“
První školní den zasedla do pomyslných lavic i skupinka našich se-
niorů, aby hodový úklid vyměnili za notebooky a naučili se s nimi 
pracovat. Díky Nadačnímu fondu manželů Livie a Václava Klauso-
vých se podařilo pro naše občany zdarma zajistit týden plný no-
vých poznatků. Pod vedením zkušené lektorky zvládli nejdřív teo-
retickou část a pak se věnovali praktické stránce. Naučili se nejen 
základní uživatelské programy, ale také zvládli komunikaci přes Sky-
pe a na Facebooku. Touto cestou bych našim seniorům chtěla podě-

kovat, že se s chutí a s úsměvem pustili do studia.
místostarostka, foto MZ

kovat, že se s chutí a s úsměvem pustili do studia
místostarostk
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Je dobrým zvykem čas od času informovat 
širokou veřejnost o činnosti a aktivitách na-
šeho nadačního fondu. Není toho málo, co 
nadace a její správní rada za uplynulé měsíce 
zrealizovala. Její aktivity jsou v duchu odka-
zu našich velkých rodáků – J. A. Komenské-
ho a zakladatele nadace ThDr. J. Kachníka. 
Máme i zástupce v  Unii Comenius v  Praze 
paní Mgr. Ludmilu Fialovou, členku správní 
rady nadace, která vzorně reprezentuje naši 
obec i nadační fond. Tato unie aktivně napo-
máhá k šíření díla J. A. K., jeho humanitárním 
myšlenkám, komeniologickému bádání ve 
vědecké a publikační činnosti i mezinárodní 
spolupráci. 
Nadační fond se aktivně zapojil a realizoval 
řadu výstav. Tematickou výstavu o životě 
a díle J. A. Komenského, výstavu historických 
dokumentů týkající se starých dobových lis-
tin ze života našich občanů, zajímavou výsta-
vu k osvobození naší obce, okupaci a v nepo-
slední řadě to byla úspěšná výstava betlémů 
ve spolupráci s kulturní komisí obce. Napří-
klad byl k vidění unikátní betlém pana Anto-
nína Bartoše se zemědělskou tematikou.
K informovanosti občanů slouží také dvě ná-
stěnky, jedna před obecním úřadem a dru-
há u nadačního domu. Zde jsme mimo jiné 
připravili zajímavé dokumenty ke 100 výročí 
zahájení první světové války, na podzim na 
toto téma snad připravíme i výstavu. V Čes-

ké televizi byly odvysílány o naší činnosti 
dva pořady. V  seriálu Záhady Toma Vizárda 
a Náš venkov. Televize Slovácko odvysíla-
la jeden pořad o historii nivnického zvonu 
a historii obce. Kromě dlouhodobé činnosti 
– popularizaci našich slavných rodáků a do-
plňování archivu Vychovatelské knihovny Dr. 
Kachníka – se zaměřujeme také na získávání 
dotací pro naši činnost. Hlavním donátorem 
je Obec Nivnice. Usilujeme i o sponzory či zís-
kávání peněz z různých grandů. Díky těmto 
aktivitám jsme mohli restaurovat hlavní kříž 
na našem hřbitově, památník rudoarmějců 
v parku, opravit kříž na „rybníkách“, sochu sv. 
Josefa na Zámostí a také sochu P. Marie před 
farou. Velmi dobrá je také spolupráce s míst-
ním vlastivědným kroužkem. Rekonstruuje-
me v  Sedlcké chalupě jednu místnost jako 
malé muzeum nivnického kroje. Dovybavu-
jeme areál dobovým nářadím. 
Nivnici navštěvuje hodně turistů, na požá-
dání zprostředkováváme i průvodcovskou 
činnost. Vedle turistů do naší obce přijíždí 
i studenti vysokých škol, kterým pomáháme 
s přípravou disertačních prací.
V  nadačním domě bude odhalena pamět-
ní deska padlým nivnickým legionářům 
a u kostela (2.11. Památka zesnulých) pro-
běhne malá vzpomínka na muže, kteří po-
ložili své životy na bojištích v první světové 
válce. Sbíráme materiály k vydání publikace 
o osudech těchto vojáků – Nivničanů.

Pro rok 2015 
připravujeme opravu dřevěného 
kříže na místním hřbitově. Je to historicky 
cenný kříž postaven z ohořelých trámů vypá-
lených pěti domů v dnešní Brodské ulici na 
sklonku druhé světové války. Ve spolupráci 
s obecním úřadem chystáme postavení no-
vých přístřešků pro strojový park hospodář-
ských zemědělských strojů v Sedlcké chalu-
pě.
I když jsme malá nezisková organizace, není 
toho málo, co se nám povedlo zrealizovat. 
Rádi přivítáme další náměty a připomínky 
k naší činnosti. A ze všeho nejraději přivítá-
me i nové zájemce o práci ve vlastivědném 
kroužku. Správní rada Nadačního fondu Dr. 
Kachníka přeje všem čtenářům a sympati-
zantům dobré zdraví a co nejvíce příjemných 
dnů.

Za správní radu NF Karel Šik, 
člen správní rady

foto K. Šik

Pro rok 2015 

Nadační fond Dr. Kachníka bilancujeNadační fond Dr. Kachníka bilancuje
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Problémové chodidlo

Mistrovství Evropy v hodu nožem a tomahavkem

Na první pohled je chodidlo vcelku nená-
padné, ale zároveň složité. Je to soustava 
kostí, chrupavek a drobných svalů, které 
nám dokážou způsobit pěkné utrpení, jak-
mile se něco pokazí. Proto je moc důležité 
nosit správnou obuv. Můžeme tím předejít 
do značné míry problémům s chodidly. To 
ale neznamená, aby jste už nenosili vyso-
ké podpatky – klidně je noste, ale s mírou. 
Když budete vědět, že strávíte celý den 
na nohách, je lepší nosit prodyšnou obuv 
s anatomicky tvarovanou stélkou, nejlépe 
z  lehkého vzdušného materiálu, aby pod-
porovala nožní klenbu. Když podpatky, tak 
nejlépe 3-5cm vysoké a s dostatečně pro-
stornou špičkou. Při dlouhém nošení úz-
kých bot může vzniknout deformace prstů, 
jako vybočení palce,malíku, kladívkových, 

14. ročník Mistrovství Evropy v  hodu no-
žem a tomahavkem se konal v bretaňském 
městečku Callac. Po loňském úspěšném vy-
stoupení na kolbišti v Nivnici se desetičlen-
ná skupina českých vrhačů a vrhaček pod  
záštitou westernového klubu  vypravila na 
dlouhou cestu na západ Francie. Tentokrát 
pořadatelům přálo počasí, mírné přeháňky 
nenarušily průběh soutěže a na proprše-
nou Nivnici se vzpomínalo už jen s  úsmě-
vem. Třídenní klání proběhlo ve dnech 
22. - 24. srpna a zúčastnilo  se ho  117 mužů 
a 33 žen ze 12 států. Nejvzdálenější   borci 
přijeli z  USA. Soutěžilo se v  patnácti disci-
plínách a bylo rozdáno 26 sad medailí. Mezi 
medailisty se probojovali i čeští vrhači, kteří 

drápovitých nebo 
přeložených prstů. 
Od těchto problé-

mů pomůže operace a nebo snadnější ře-
šení – nošení prostorné obuvi.
Bolest na bříškách chodidel, která vstřelu-
je do druhého a třetího prstu na chodidle, 
pak může značit  to, že se může jednat 
o MORTONOVU NEURALGII. Bolest se zhor-
šuje při stání, dlouhé chůzi. Úleva přichází 
vždy, když se zujete.
Nejčastějším problémem na chodidle je 
PLOCHÁ NOHA. Je to časté onemocně-
ní, které může ztěžovat normální pohyb. 
Znamená to, že se zhroutila nebo pokles-
la příčná – podélná nožní klenba. Je více 
způsobů, jak v  takovém případě pomoct. 
Důležitý je nácvik správné chůze, nevytá-
čet chodidla, pokládat nohy rovnoběžně. 
Dobré je taky nožní klenbu procvičovat 
a to chozením naboso po nerovném teré-

získali 10 zlatých, 5 stříbrných a 6 bronzo-
vých kovů. O tom, že patřili mezi nejúspěš-
nější, svědčí 1. místo ze soutěže družstev.  
O cenný úspěch se zasloužili Stanislav Havel 
z Bukvic, Jiří Žižka z Plzně, Dušan Dvořák ze 
Zubří  a nemalou měrou i zástupci našeho 
regionu  Ivana Karlíková, Milan Novák a Jo-
sef Velecký z Nivnice a Renata Kocourková 
z Uherského Brodu. Zabojovali i další závod-
níci: Vladimír Sembol z Ostravy, Jan Čermák 
z Hrušovan a Hynek Smetana z Nivnice. Při 
závěrečném ceremoniálu byli závodníci 
pozváni na další ročník, který se bude ko-
nat ve Velké Británii. Doufejme, že česká 
výprava bude opět tak úspěšná.

RK

nu, plaváním, zvedáním předmětů prsty 
na nohou ze země, nebo jednoduše noše-
ním ortopedických vložek do bot.
Dalším častým problémem jsou bolesti 
paty (PATNÍ OSTRUHA). Projevuje se boda-
vou bolestí na zadní straně nebo uprostřed 
paty a to při každém kroku, bolestí v noci 
a ráno se nemůžete ani postavit a pořád-
ně se rozejít. Je to zvápenatělá šlacha na 
plosce nohy, která vybíhá od patní kosti 
dopředu k jednotlivým prstům. V takovém 
případě je dobré patu odlehčovat, použí-
vat protizánětlivé masti, nebo jednoduše 
obklady ze zelných listů. Když nic nepo-
máhá, je ještě alternativa – operace, kde se 
výrustky jednoduše osekají.
Proto je zapotřebí pořádně se starat o cho-
didla, nosit správnou obuv už od útlého 
věku.

MUDr. Daniela Takáčová, 
tel. č. 731 922 530
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Chleba se sádlem a cibulí byl vynikajícíMalý sólista s velkým hlasem

Prodávání nevěsty v podání Nivničanů

Dechovečka mladých

Nashledanou příští rokSólo Mikkyho

Malá nivnička v odpoledním programu

Nádvoří Justičního paláce

Průvod s kapkami deště

Prodávání nevěsty v podání Nivničanů Nashledanou příští rokN hl d říš í kSólo Mikkyho
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Slavnosti vína Uherské Hradiště 2014
byly letos trošku výjimečné ze tří důvodů.
Prvním důvodem bylo slavnostní zahájení 
celé akce, kde náš mikroregion Východní 
Slovácko měl tu čest představit všechny 
své obce v  programu nazvaném SCHOLA 
LUDUS. Letos poprvé byl program i pro ši-
rokou veřejnost a kdo si našel v páteční ve-
čer čas, určitě nelitoval. Pod vedením pana 
učitele v  podání Vlastika Ondry, zazpívali 
školáci, co všechno ví o jednotlivých obcích 
– v  Bánově měli kdysi hrad, strážíl z  Uher 
turecký vpád. … Nivnica krásná dědina, ne-
najdeš tam kapky vína. … Bystrica krásná 
dědina, pod kopcem stójí rozhledna. … Ko-
rytná krásná vesnica, všady voní slivovica. 
… Suchá Loz krásná dědina, ale je také bez 
vína. … Vlčnov má pěkné uličky, v  každéj 
vonijá vdolečky. Nutno podotknou, že vel-
ký potlesk měl i žák Pepíček (v mistrovském 
podání Ondry Mikulce), který si vždy „přisa-

dil“ nějakou trefnou průpovídku a tak jsme 
se například o Nivnici dověděli, že „ Ve škole 
učí Komenský a prý je pěkně na  ženský“ 
 . „Prodat nevěstu“ se podařilo ženskému 
sboru Nivničky a tak si ji ženich mohl od-
vést. Poděkování za nádherně a vtipně pro-
vedený pořad patří pánům Mgr. Vlastimilu 
Ondrovi a Mgr. Davidu Pavlíčkovi, kteří byli 
autory scénáře. Na video se můžete podívat 
na stránkách: www.nivnicka.cz. Věřte, že 
stojí za zhlédnutí.
Druhým důvodem, proč byly letošní Slav-
ností vína výjimečné bylo rozhodně po-
časí. Poprvé za celou dobu existence slav-
ností (12 let) jsme do průvodu vytáhli pláš-
těnky a deštníky, dětské soubory nechali 
doma a pouze s  Dechovečkou mladých 
se obrnili proti nepřízni počasí a prošli se 
ulicemi Uherského Hradiště za občasného 

deště. Dechovečce patří velké poděková-
ní, protože díky jejich veselým písničkám 
jsme celou trasu prošli s úsměvem na rtech 
. Děkujeme!!! Na stanovišti Východního 
Slovácka v Justičním paláci se v programu 
vystřídaly folklorní soubory ze všech obcí. 
Odpoledne zahájila Malučká nivnička, 
v  další části se představila Malá nivnička 
a závěr celého programového bloku pat-
řil Dechovečce mladých, která rozezpívala 
i publikum. Protože s prázdným žaludkem 
se špatně zpívá, návštěvníci mohli ochut-
nat  speciality z  našich obcí - bánovské 
sádlo, korytňanské škvarky, nivnické oli-
py, vlčnovský chleba, lopenickou slaninu 
a bystřické klobásky. No a na zapití byla 
připravena slivovice z každé obce a nechy-
běla ani sucholožská slatina.
A třetí důvod? Letos jsme nechaly doma 
„rukávce“ a ze skříní vytáhly „kacabaje“ .

MK, foto J. Miškár, R. Pijáček
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Recyklace nahrazuje ubývající zdroje su-
rovin
Zásoby nerostných surovin na celém svě-
tě neustále klesají. Dnes už navíc nejde jen 
o uhlí nebo železnou rudu. Moderní výrobky, 
především elektronika, se například neobe-
jdou bez kovů vzácných zemin.
Ty patří mezi vůbec nejdražší materiály, kte-
ré se využívají při výrobě 
spotřebičů. Jsou zhruba 
200 krát dražší než zlato, 
jejich zdroje jsou přitom 

velmi omezené co do množství i lokalit vý-
skytu. Jejich naleziště se z  velké části sou-
střeďují například v Číně. Ta ale – stejně jako 
další země s prudce se rozvíjejícími ekono-
mikami – stále výrazněji omezuje export 
těchto surovin. Důvod je prostý – začala je 
využívat sama.
Typickým představitelem spotřebičů, jejichž 
výroba se bez těchto vzácných kovů neobe-
jde, jsou telefony. Mezi prvky, které z  nich 
dělají to, čím jsou - lehké přístroje s věrným 
zobrazováním a kvalitním zvukem - patří 
Yttrium, Lanthan, Cer, Praseodym, Neodym, 
Europium, Gadolinium, Terbium a Dyspros-
ium.

Urban mining čili městská těžba
Evropská unie klade stále větší důraz na 
důslednou recyklaci elektrospotřebičů po 
skončení jejich životnosti. Hovoří se o „ur-
ban mining“, tedy „městské těžbě“. Nemůže-
me si zkrátka dovolit nechat všechny cenné 
a opakovaně použitelné suroviny zahálet ve 
spotřebičích odstavených ve sklepech a ga-
rážích nebo vyvezených na skládky. Je třeba 
z nich tyto suroviny dostat zpět a vrátit je do 
výroby.
Moderní technologie, jimiž dnes disponují 
zpracovatelské fi rmy, umožňují efektivně 
separovat jednotlivé materiály, z nichž jsou 
elektrospotřebiče vyrobeny. Drtivou větši-
nu jich pak lze využít jako druhotné suro-
viny. 
Jde především o kovy, v menší míře o plasty 
a další materiály. Opakovaně je tak možné 
využít téměř 90 procent hmotnosti spotře-
bičů, které defi nitivně dosloužily. 
Typickým zástupcem domácích spotřebičů, 
které se ve velké míře vyskytují ve zpětném 
odběru, je třeba populární mikrovlnka.
Největší podíl materiálů používaných při její 
výrobě tvoří železo. Na celkové hmotnosti 
přístroje se železné komponenty podílejí 
téměř 57 %. Významnější podíl pak má ještě 
sklo (16 %) a plasty (12 %).

Recyklace není výdělečný byznys
Odborná recyklace navíc zaručuje, že naše 
životní prostředí neznečistí různé škodli-
viny, které jsou ve spotřebičích obsaženy. 
Může jít například o oleje a další maziva, 

EKOLOGICKÉ OKÉNKO
nejtypičtějším příkladem jsou patrně freony používané dříve 
v chladicích zařízeních. 
To vše má ale jeden háček: zpracování, které zohledňuje 
všechny tyto požadavky, není výdělečnou činností. Celý 
systém zpětného odběru a recyklace starých spotřebičů 
může fungovat jedině díky financování zodpovědnými 
výrobci, kteří se sdružili v  kolektivních systémech, jako je 
ELEKTROWIN.
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Kudy prosím do Smrtné uličky…?
Od kostela přes Smetaníkův mostek, 
zabočit u mlékárny, potom nahoru 
kolem Friedlového. Ke hřbitovu trefí-
te, jen odbočíte doleva. Dnes by se to 
asi podle těch pojmů nenašlo, ale před 
mnoha lety by vás tento„ukazatel“bez-
pečně dovedl do Smrtné uličky.  Na 
mostku jsme zkoušeli přilepit jazyk na 
železné zábradlí. To při první  jinovatce, 
doufajíce, že se to úplně nepovede. Ně-
kdy k tomu bylo blízko. U mlékárny, pod 
dřevěnou rampou začínal vždy jarní 
souboj u důlků a s kuličkami - hned ze 
školy. A těch důlků bylo dost pod okny, 
celým pořádím ke hřbitovu. Běžně uží-
vané názvy v  obci se změnily, dnes už 
to mnohým nic neříká. Vše pohltila jiná 
doba, to se nedá zastavit. Našinci by 
starý název určitě nevadil, možná zní 
trochu nezvykle, nakonec i smrt je jen 
část života těžkého. Ale dobře, máme 
tady monstrum u Trojice, tak proto 
K Vodojemu. … Na hřbitov se dostanu 
(zcela určitě) zase až na závěr…..
Rád se vrátím, a už úvodní řádky to 
naznačily, do našich klukovských 
let. Jako rodák z  této části obce 
a stále patriot se vzpomínkami probí-
rám často. I přes 40 let co jsem změ-
nil bydlení. Ostatně jako všichni co 
jsme tam vyrostli. Bude to vypadat 
spíš jako místopis a demografi cký 
přehled osob. Oddělit to nejde, je to 
přehlednější. Opakování se dá těžko 
vyhnout, vždy si na něco vzpomenu 
a kam s  tím? Také rodáci, dnes už 
osmdesátníci, by to asi viděli jiným 
pohledem. Ale přesto, pokud je pa-
měť dobrá, pokusím se… 
Marná sláva. Obchod (nebo chcete-li 
krám) Friedlových- tam vlastně začína-
la ulička. Majitel a jeho dva bernardýni. 
Vždy ho bezpečně dotáhli na vinohrad 
na chatu. Ačkoliv byl obložený krabi-
cemi, síťka kolem špic na zadním kole. 
Nezapomenutelná idyla v  krámě, hlav-
ně kolem Vánoc, cinknutí zvonku při 
každém otevření dveří. Když čistil na 
pultě skleněné zásobníky na cukroví, 
do kornoutu nám nějaké zbytky kyselé-
ho dropsu vždy naškrábal. Na paní si jis-
tě pamatujeme z  jídelny na měšťance. 
Snad ještě žije v Bojkovicích v domově 
stáří.  Dům stojí, majitelé jsou jiní. Zmi-
zela studna naproti pod  Plškovými. Vše 
později ustoupilo době, zeleň dětského 
hřiště dostala přednost. Dříve tam bylo 
zastavěno. Domky všelijak situované, 
zdánlivě bez ladu a skladu, přesto tam 
bylo docela živo, mělo to svůj řád. Až ke 
hřbitovu samý Karel - důstojníci v zálo-

ze a později vedoucí dílen na Slovác-
kých, Lečbych a Kunčík, dál myslivec 
Veselý, Slezák - kolik cihel mu prošlo ru-
kama... Všichni by mohli  vyprávět, ně-
kteří i zpívat. Až na Veselého, všichni se 
roztrousili po obci. A to bych zapomněl 
na J. Lukáše - (36)
Už jsem u těch žijících rodáků. K. Va-
culík ročník 33 – K. Marek 34 – F. Je-
gla 35 – trochu mladší M. Mikulec 
a J. Trtek. Všichni z  jednoho řádku, 
humno vedle humna. Horní část uličky 
končí rovněž  u hřbitova, jenže z opač-
ného konce. Dnes ji Hauerlandovi na 
č. 456 mají před okny jako na dlani, stej-
ně jako před lety já. Všichni jsou mezi 
námi, jen odešli za svými láskami, dolů 
do dědiny. Nechali rodná hnízda svým 
mladším sestrám, ty jsou tam dodnes - 
přes půl století! I další z řádku se zacho-
vali stejně. Bratři Hromčíkové, také Fera 
Vaculík (vasja.) – tam nahoře mi dávají 
za pravdu. Na svém zůstali pouze K. Hu-
rbiš 32, a Fr. Tomanec 33, nejstarší z žijí-
cích. A jak to vidím, z dalších usedlíků už 
vlastně jen J. Plessner a St. Kočica - ale 
u nich je mládí … a do důchodu daleko.
Vrátím se postupně od 
Trojice dolů, jak si pama-
tuji na ty, které jsme té-
měř každý den potkávali. 
Nebudou uvedeni samo-
zřejmě všichni, jen ti nej-
bližší.  Pan  Bayer úplně 
nahoře, Slávek Tomanec 
(20) vykračující s trubkou 
pod paží při každé slav-
nosti. Po cestě se přidá-
val nedávno zesnulý Jos. 
Hurbiš (34) a strýc Trtek 
(safrment)…no v  kroji 
za vedra a kolem poled-
ního zase nahoru- žádný 
med. Pánové K. Tomanec 
horník, K. Haluza s dým-
kou mezi zuby. Naproti 
Tonda Bradáč elektrikář, 
každé ráno za prací do 
Gottwaldova, celé roky! 
Štěpán Raška, malíř po-
kojů a veselá kopa. Ten 
se snad natáhl k linkám 
u stropu skoro ze země. 
Fr. Tomanec jistě i dnes 
vzpomene, jak brzy po 
vojně jezdil domů na 
oběd se zeleným „štěka-
jícím“ Zetorem 25, snad 
byl  tehdy ještě otevřený, 
bez kabiny. To už se JZD 
modernizovalo. A ještě 
před ním pan Martiška 

se svým náklaďákem (na snímku.) Na 
korbě za kabinou kotlík, vedle hranička 
dříví na zatopení. Asi správný termín- 
pohon na dřevoplyn… z kopce se to 
vždy rozjelo. Neskutečný zážitek. Jak 
jsme se dostali na zavřenou korbu ne-
vím, to jsme snad ještě nechodili ani do 
školy. Byli jsme asi dobří „spúzáci“. Ne-
mohu zapomenout také na F. Hyblera. 
Fotbalista prvotřídní, po dlouhém pů-
sobení  mimo rodiště nám ještě pomá-
hal aktivně, byť už v  pokročilém věku. 
A dobří moji sousedé nakonec. Plessner 
a Minařík, nic lepšího jsem si ani nemo-
hl přát. Jejich holubaření  bylo pro ně 
opravdovou vášní, brali to soupeření 
fakt někdy moc prestižně. O nedělní 
dopolední zábavu bylo ale postaráno. 
Závody holubů (z  Fulneku nebo Flens-
burgu) - na kole jsme jezdívali dolů na 
MNV, k  jediným hodinám pro všechny 
holubáře. A Minařík navíc ochota sama. 
Hasič, cedule zdravotníka u vchodu, 
o žních také jako mašinfíra u mlatičky 
na horní rajčovni.
Dívčí, dnes už vlastně ženské protějšky? 
O tom by se psalo těžko, netroufnu si. yyy pp

Martiška

Uličanky: zleva Marková, Kunčíková, Zámečníková, 
Bradáčová, Velíková, Málková, Čechová
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Děcek vychovaly požehnaně se všemi 
starostmi. A my jsme mohli bez obav 
chodit ke komukoliv, třeba do humna. 
Na první májovou  hřibovou omáčku 
nás bylo vždy požehnaně. Na studni na 
dvoře velký hrnec, okolo růženec dětí. 
To byla skoro tradice, než jsme povy-
rostli. A na šlahačku?  Nějaké vajíčko 
a modrá papírová tříkoruna. To byly dva 
ledňáky u Truksů. Když jsme chodívali 
navečer vyhrávat štandrle, našly ve fěr-
túšku vždycky  nějaké drobné…Uličan-
ky opravdu všechny bezva. Z  těch nej-
starších zůstaly už také jen dvě. Marie 
Smetanová (roz. Víceníková) a  Anna 
Bradáčová – 1923. 
Nemohou být všude jen ti dobří nebo 
příjemní lidé. S jedním takovým jsme si 
užívali. Dědeček růžolící, poznali jsme 
později, že je to průběžná zloba, ne 
barva, ale brunátnost.Ten nás pacholky 
(a to asi všechny bez rozdílu) prostě ne-
mohl vystát. Možná jsme nemuseli po 
dešti práskat „gulama z  blata do vrát.“ 
Snad to byla výjimka, klukovina. Stejně 
to uschlo a spadlo na zem, velmi rychle, 
když byly dřevěné. Jestli to bylo jen pro-
to, se už nedovíme. Potom už jen seděl 
v „ rampůchu na sesli a točíl“ v dlani - no 
čagan to byl. Nadával už z dálky, jak nás 

uviděl. Jestli mu pak na stáří vadil větší 
povyk nebo jsme se tam moc zdržova-
li, nevím. Třeba mu dřív někdo hodně 
ublížil. Říká se to u takových lidí. Byli 
jsme malí a dědeček pak opustil tento 
svět. A dost – o mrtvých jen dobře. Pak 
ale, během let  potkáváte tři generace 
po něm - nämlich  po něm. To je podo-
ba. Ale jestli v něm byla jen zloba, tak se 
to opravdu dědí jako nemoc… 

Začátkem ohlédnutí třeba rok 1953. To 
soudruh Gottwald připravil našim rodi-
čům hořké probuzení devalvací koruny, 
ale nám to tehdy nic neříkalo. Chléb 
byl všude o dvou kůrkách, tepláky toho 
hodně vydržely, i když jsme je měli celý 
den na sobě a „šeksny“ byly stále na 
ledě přepychem.Tady jsme toho proži-
li se svými vrstevníky opravdu hodně 
a já vzpomenu dva, kteří už tu nejsou 
(Fr. Máčalík a Zd. Kunčík oba nar. 1947) 
a bez nich to šlo málokdy… 
Tam také bylo to hlavní dění našich klu-
kovských let. 
Ulička se dolů  stáčela jak štrůdl na ple-
chu, jak ostatně vidno na obou fotkách, 
nic se neměnilo ani po úpravách jed-
notlivých domků. Za sucha stačilo pár 
dní a byl problém s  vodou, úbytek ve 

studních byl enormní, za mrazu to bylo 
podobné, to zase ubyla hladina pod-
zemních vod. Ale kdo měl dost ve stud-
ni na dvoře, vždy se to přečkalo. Hrázky 
po obou stranách ulice braly všech-
no možné ze dvorů a okapových rour. 
A když se do toho opřelo naplno slunce, 
trpělivě jsme čekali až to vyschne. Ozon 
příjemný nebyl, kanalizace se začala dě-
lat snad až za dvacet let. Povrch cesty 
je také vidět na fotce s tetkami. Po větší 
bouřce voda tekla většinou středem, do 
hrázek to mělo se spádem málo společ-
ného. A když už, „čtyřicítky“ roury byly 
malé, věčně to bylo zacpané blátem.  
Pod Trojicí u pomníku se cesty dvojily, 
stejně tak i množství vody a bláta. Jedna 
k nám, druhá na Čupy. A kdo tam vybě-
hl s motykou dřív, mohl to přehradit dle 
libosti. Do druhé uličky byl rozhodně 
více přející. Nám to ovšem přišlo vhod. 
Co jsme tam postavili stavů, co vody 
se zadrželo, to jsme si nenechali nikdy 
ujít. Bosky  nebo gumáky naboso a pár 
chvil to vydrželo. Potom nám to stejně 
„rozhnětly“ krávy, to když se s nimi jedni 
z posledních  hospodářů vraceli zmoklí, 
mnohdy až od Božích muk. …
Už jako školáci jsme nezapomínali ani 
na kulturu. První cigareta na dvoře 
č. 418, to asi nebude to pravé. Ač byla 
určitě dřív než První svaté přijímaní. 
Proto jsme zkusili i divadlo, na dvoře 
u Hyblérů. Po všech jejich děvčatech  tam 
zbylo dost odložených věcí na kostýmy. 
Nebyla ani zkouška - hned premiéra bez 
publika a uklidit ještě do oběda. To byly 
prázdniny. Dole „u žentúra“ za stodolami 
bylo ideální místo na fotbal. Jednak rovi-
na a všichni z okolí to měli stejně daleko. 
Tak se to všechno smíchalo a křiku bylo 
moc. Od všech těch vrat se to odráželo. 
Samozřejmě byla pauza hned jak se ke 
hřbitovu stáčel smuteční průvod. Přes 
žně jsme museli vypadnout, žebřiňáky 
sem sváželi slámu od mlátičky. 

... pokračování příště
C. Čech

Kluci – Hoštáky, Čupy a uličané. Zleva St. Výmola, Zd. Tesařík, K. Výmola, Jos. Slezák, C. Čech, 
J. Tesařík, Fr. Brůlík. Pod nimi Fr. Marek, K. Křápek, K. Skyba, St. Hladiš, J. Bršlica, Fr. Máčalík

Třicet let rozdílů 1968 – 1998



Příběhy z Uherskobrodského Slovácka 
- Dle historických námětů Ferdinanda Pragera / 1870- 1938/ - 

4. – Dávné hody v Korytné/psáno r. 1925-

Obec Korytná, ležící v klínu karpatských výběžků nad Nivnicí, 
vypadá hledíce z  vršku Brusných, jako stádečko seskupené 
kolem pastýře. Tím jest kostelík svatého Václava, k němuž se 
utíkali o přímluvy naši předkové, tak i Korytňanští. Původní 
svatyně byla zajisté katolická*, ale vše se v  našich zemích 
proměnilo po válkách husitských také na Moravě. Jak dále 
z  historie víme, vítězstvím Habsburků došlo k  důsledné re-
katolizaci i v  našich krajích,  uskutečňované za součinnosti 
nové šlechty, v  tomto případě Kouniců. Platilo totiž -„Čí je 
panství, takové musí být i náboženství poddaných.“  O tom-
to je svědectví ve starých matrikách, když jistý korytňanský 
Medůsek je zapsán „ obrácenec z viry bratrské“. Ona i Korytná 
spolu s Nivnicí a Bánovem, patřily nábožensky ke staroslav-
nému Sboru českých bratří v Uh. Brodě. Po třicetileté válce, 
kdy obnovena řádná duchovní správa katolická, byly pro ne-
dostatek kněží vytvořeny přiměřené farní obvody, v případě 
o němž pojednáváme,  to byla farnost  do níž zahrnuto i Hor-
ní Němčí, Slavkov, Strání, tak i Korytná. Kněží z  Nivnice do-
jížděli do obcí, nejdéle do Korytné. Bylo stanoveno, že věřící 
odváděli svému duchovnímu správci povinný desátek, ročně 
asi 4 zlaté. Bylo to tenkrát dosti peněz, zvláště když se vyplá-
cely v dobré měně.  Když však za panování císaře Františka I., 
po napoleonských válkách, měna v monarchii znatelně po-
klesla, byla nahrazena papírovými šajny, kterým lid nevěřil; 
a nastaly mnohé problémy.  Po tomto vysvětlujícím úvodu 
si přibližme událost z   r. 1830. Do farnosti nejvíce zajížděl 
nivnický kaplan, což byl tenkrát P. Anton Šmach. Zajišťoval 
veškeré církevní úkony – nedělní a sváteční bohoslužby, křty, 
svatby, pohřby, vyučoval mládež ve škole.  Než mezi  P. Šma-
chem a korytňanskými farníky došlo k vážné neshodě. Kaplan 
odmítal  platbu ve znehodnocené  vídeňské  měně, tím však 
odepřel své duchovní povinnosti. Bylo tomu asi tak: koncem 
září zmíněného roku se Korytňanští chystali k hodům – při-
pomínce svatého Václava. Po žňovém chvatu na polích, se 
v  dědině nálada uklidnila, to když někteří  omlátili kterousi 
kopu žita, aby mohli zavézt do mlýna na mouku „z nového“. 
Chasa byla na mlatevních, ženy pobíhaly s ličáky vápnem na-
plněnými kolem chalup, aby tyto upravily. Pudmistr obce  Jan 
Tomanec, vědom si, že v dědině je vše v pořádku  a v očeká-
vání hodů, jednoho dopoledne oral na poli. Bylo k poledni; 
s klidem ve strniskem zarostlé tváři, s bičem v ruce, jdouce za 
pluhem se vracel domů. Kněz Šmach  byl toho dne v Korytné, 
když ráno vykonal pohřeb jedné stařenky, následně vyučoval 
ve škole. Pudmistr Tomanec se potkal s kaplanem, to bryčka 
na níž se kněz vezl  hrkotala po vymleté cestě vzhůru kolem 
kostela. Pudmistr sňal z hlavy promaštěný klobouk a kynou-
ce kaplanovi, když koně zastavili, pravil: „ Už sa od nás odbí-
rajú ?“ – „ A už “ odvětil kaplan „ však už se dlouho neuvidíme.“ 
Pudmistr zůstal zaražen „ Proč ? Snad sa nedostanú od nás ? 
“ – „ Však už vám deset roků sloužím, do Korytné jezdím, to by 
mělo být zaplaceno dvojnásobně. A potom máte u mne dluh 
– jste dlužníci za mše.“ „Jak to?“ – na to pudmistr a přistou-
pil k bryčce – „Jak to, velebný pane?“ – „Docela jednoduše“ 

zase kněz „Poslali jste mi po Kubišovi 4 rýnské šajnů...“  „ Šak to 
dycky bývá“ hájil se Tomanec  „je po novém a platíme do fáry 
tak, jak sme dycky platívali.“  - „Milý pudmistře, víte, že cena 
peněz dnes není ta, co bývala, a ostatně víte, že jsem vás už 
v létě upozorňoval, že letos peníze ve vídeňské platnosti od 
vás nevezmu.“ – „Ja, toto vzít na sebe nemožu, za plat, kerý 
sem po Kubišovi poslál, odpovídá celá obec. Já sem to v po-
radě, když sa súsedé zešli, oznámíl, ale rozhodlo sa, aby sa nic 
víc neposílalo. A Ondra Kubiš, co Vám peníze do Nivnice nésl, 
tož Vám to řekl“ – „ Ano, “ na to rozhořčeně kněz Šmach -„Ale 
já mu odpověděl, že jestli mi obec ve stříbře nepošle, což mně 
podle štóly patří, na svatého Václava nepřijedu, mši svatou tu 
sloužit nebudu. Přijedu až v neděli, pošlete pro mne povoz.“  
-„ A jeď už s Bohem“ řekl kaplan formanovi, který bryčku řídil. 
S  neveselou novinou, držíce volky u huby, pokračoval pud-
mistr do dědiny. - Ještě večer, když mnozí sušili ovoce v sušír-
nách, se rozletěla dědinou zpráva, že kaplan na den svatého 
Václava bohoslužbu neodslouží a nepřijede. Sousedi viděli, 
že panáčka pohoršili, a že je chce potrestat. Řečnovali jeden 
s druhým, přidaly se i ženské; od sušíren, toho dne od sladké 
vůně ohněm rozehřátých – hruškových a jabkových zápeček, 
se mísila hořkost odporu. „Smlúvá s nama, jak dyby voly ku-
povál“ – mínili mnozí; „to sa přeca nepatří na duchovní oso-
bu.“ Druhého dne nejeli hospodáři nikam, kdo ze vrat vyjel, 
byl vrácen. Pudmistr Tomanec s  fojtem a některými sedláky 
se sešli u něj v jizbě, ty co oběhl Ondřej Kubiš, obecní posel. 
Přišel i Martin Málek z  horního konce, zvláště platný – zna-
lý písma. Z  dýmu, jenž se válel ze zapálených fajek k  černé 
tle, vyplynulo usnesení, že se navečer svolá hromada obča-
nů, která knězi z Nivnice na jeho nevůli odpoví! Shromáždění 
bylo opět jednomyslné, že Korytňanští  trvají na původním 
stanovisku. Ve stavení se potom u Málků  dlouho do noci sví-
tilo, když při olejové lampě napsána cedulka. Usnesení  za-
psáno na půl arch papíru, obecním poslem přineseným. Psal 
Málek, i když školní kantor uměl zručněji brkem zacházet; 
jemu totiž nevěřili, protože Šmach býval u něj často na snída-
ni. Cedulka zněla:  „Velebni Panačku. Mi sme tej naděje byli, že 
jak obyčejně míti budeme.  My ale bohužel sme naty časi při-
šli, že jeden za druheho služiti může /poznámka: rozuměj, že 
mají jednotné stanovisko/. A dyž my Na svateho Wáclava mše 
svatej miti nebudeme, tak my také v nedělu pro ně příležitos-
ti voza nepošleme. A my take pujdeme vedlej naši  obyčeje 
do našeho chramu Paně. Pujdeme celá naša obec a je toho 
umínku, že do nivnickeho kostela nepujdeme. – V  Korytnej 
dne 27. září 1830. Jan Tomanec, pudmistr/ nečitelné jméno 
fojta/ a ještě: Přisambuh celá obec“. Na rubu: „Do Nivnice. 
Panačkovi.“ – Svátek sv. Václava, který připadl na všední den, 
světil se v Korytné bez kaplana Šmacha. Ten ze vzdoru, že byl 
vyplacen „ve vídeňské měně“ – nepřijel. Obdobně i hodová 
neděle byla bez kněze, neboť  Korytňanští  pro něj nedojeli. 
Po oba dni si zdejší křesťané udělali bohoslužbu po svém, jak 
to napsali na nivnickou faru. Medůsek  „z obrácenců“, předčí-
tal napřed z Kancionálu švabachem tištěného Hodinky, lid na 
ně sborově odpovídal. V hodovou neděli, za zvuků starodáv-

pip l k brbryčyčcece – „JaJ k k to, vev leleebnbný ý papapaanenenene?“?“ ––– „„„DoDoDocececcelala jjedednonodud šee““ tal napřřede  z Kananciciononálá uu švšvvvabababbbacaacchehemm titištš ěného HoHodid nknky,y, lidd na 
ně sbooror vě odpovovovídídalala . . V V V hohohohodododovovouu neděli, za zvukůků sstatarorodádáv-
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ných varhan, zpíval naplněný kostel tradičně: „Václave, ty Sva-
té kníže, pro oběť nám vypros kříže, by z nás odňal Boží Syn, 
těžké břímě našich vin.“ I ofěra, která přispívala ke sporným 
4 zlatým, tentokrát odpadla. Ostatní hodové zvyky zůstaly: 
vonice na kloboucích a hodový oběd – masová polévka, pe-
čená kuřátka, vdolečky a makovníčky, vdolky potřené trnka-
mi. Pozvaní hosté i z okolí, třeba i s dětmi přišli ke kmocháč-
kom pobesedovat, vše bylo v  platnosti, jak velela tradice. 
I gajdoš Nehněvajsa se strýcem Juřenou, ten hráli na housle 
a jemu sekundoval chromý Blaha – no a jak jinak: mladá chasa, 
která počala brzy po obědě se v hostinci vrtět - vše proběhlo 
řádně. –  Jenže vzpoura Korytňanů, kteří se zapřisáhli, že „ani 
panáčka z Nivnice nepotřebujú“, měla dozvuky na kanceláři 
Panského domu v Brodě. Tam úřední osoby obce – pudmistr, 
fojt a přísedící byli povoláni, a museli se zodpovídat  „proč 
proti dobrým mravům se vyjadřovali.“ Odpověď  zněla „Když 
nás panáček tak zavrhl a jmenovitě mše svatéj nechtěl slúžit 
na našeho kostelního patrona, tak sa na to obec pohoršila, 
a že žádný desátek víc dávat nebude. To sem jako představe-
ný obce v tej písemní cedulce panáčkovi oznámíl. Podepsáni 

: Jan Tomanec, Martin Málek a Jan Blaha auředně.“  - Kaplan 
Šmach dostal  z vrchnostenského úřadu v Uh. Brodě  vyrozu-
mění, aby se spokojil s výplatou, jak mu ji obec ve „vídeňské 
měně“  poslala. Tím spor urovnán a Korytňanští si alespoň 
mysleli, že se stalo po jejich vůli!

Zpracovali: St. Lukáš  a Dr. L. Ďurďová        
*Doplňující informace: Zajímavé údaje o náboženské situ-
aci v některých obcích Uherskobrodska, právě i v 17. století, 
zapsal  P. Jan Huňka, též o Nivnici, ale i o Korytné. Oproti li-
berálovi F. Pragerovi, mluví ve prospěch rekatolizace, z čehož 
by mnohé zaujalo i čtenáře NN. Proto alespoň uveďme, že 
korytňanský kostel  sv. Václava dal  postavit až před třiceti-
letou válkou jeden z Kouniců, ale ten přešel k protestantům, 
nakonec zemřel v Uhrách. V Korytné dosadil luterského pre-
dikanta / kazatele, tento však byl bez fary. Musel přebývat 
u jednoho sedláka, za což mu vrchnost odpouštěla polovinu 
poddanských povinností.  Dále P. Huňka, farář horněmčanský 
zapsal, že i v Korytné, stejně jako v Nivnici a v Bánově, si Bra-
tří postavili modlitebny, které spadaly pod Sbor v Uherském 
Brodě. – L.

ných varhahan,n zzpípívav l naplněný kostet l tradiči něě::„Vácclalaveve, tyty SSvava-- ::: JaJann TToTomam neneec,c, MMMarartit nn MáMáMálelelek k k aaa JaJaJ nn BlBBlahahhaa auaua řeředndndnně.ě.““ -- KKKapappplaalan n
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Budu makat pro Slovácko, říká kandidát do Senátu 

Pavel Botek
Proč jste se rozhodl kandidovat do Se-

nátu? 

Většina lidí považuje Senát za cosi přeby-
tečného, jako jakési „odkladiště“ zaslou-
žilých politiků. A to já chci změnit. Senát 
bude takový, jací v  něm budou senátoři. 
A já chci, aby byl senát aktivní, užitečný 
a zaměřený na práci pro lidi v regionu. Rád 
bych byl člověkem, který umí otevřít v Pra-
ze dveře všem lidem z našeho regionu, kteří 
o to budou stát. 

S čím  jdete do Senátu? Jakou máte vizi 

a čeho chcete dosáhnout? 

Rád bych v Senátu pomáhal malým a střed-
ním podnikatelům či živnostníkům, tak 
i větším fi rmám z našeho regionu. Chci se 
taky mnohem více bít za poskytovatele so-
ciálních služeb a prosazovat budování do-
pravní infrastruktury u nás. A rovněž budu 
chtít navázat na mimořádnou práci v  ob-
lasti podpory folklóru předešlých senátorů 
Jaroslava Petříka a Josefa Vaculíka, jejichž 
podpory si nesmírně vážím.

Co je podle Vás největším problémem 

senátního obvodu, ve kterém kandidu-

jete? 

Za nejvážnější problémy našeho regionu 
považuji dopravu a nedostatek pracovních 
míst. V silniční dopravě zoufale chybí spoj-

nice sever jih, v oblasti železniční dopravy 
příliš kontrastuje rozdíl mezi důležitými 
a regionálními centry. Jsme příhraniční regi-
on a to s sebou nese nejen v oblasti dopravy 
a dopravní obslužnosti nemalé problémy. 
I z toho důvodu kandiduji do senátu. Chci se 
zaměřit na ekonomický rozvoj našeho regio-
nu, protože potenciál tady určitě je. 

V  čem jste jiný než po-

litici jiných stran, nebo 

čím se chcete vymezit?

Neberu působení v Sená-
tu jako nějakou „trafi ku“. 
Chci být opravdu aktivní 
tak, jako na svém dosa-
vadním působišti. A také 
myslím, že se neberu pří-
liš vážně. Humor je koře-
ním života a nezlobím se, 
pokud si někdo vtipně 
vystřelí i ze mě.

Máte nějaké své životní 

motto, kterým se snaží-

te řídit?

„Co nechceš, aby jiní dě-
lali tobě, to nedělej ani ty 
jim.“ Jo a ještě jedno ve 
vztahu k  majetku a ko-
rupci: „S  holým zadkem 
na svět, s holým zadkem 
z něho.“

Ing. Pavel Botek

Narodil se v Uherském Hradišti před 42 lety, 
ale celý život bydlí v Ostrožské Nové Vsi. Je 
ženatý, dvě děti. Pracuje jako místostarosta 
Ostrožské Nové Vsi a krajský zastupitel Zlín-
ského kraje. Předseda KDU-ČSL v  okrese 
Uherské Hradiště. Ve volném čase se věnuje 
rodině a cestování.
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Vážení občané, předkládáme Vám náš způsob a poznatky o fungo-
vání obecní samosprávy.
Politika – upozadění úlohy tradiční politické strany
V letech 2010-2014 bylo zvoleno 15 členné zastupitelstvo a 5 člen-
ná rada. Pro denní správu věcí veřejných vznikla koaliční většina 
kandidátů bez stranické příslušnosti a to bez výrazné součinnosti 
zavedených stran nejen na ustavování orgánů, ale též na témata, 
která byla a budou vždy jen politická. 
Tedy tato koalice nevznikla na základě průsečíku dohod politických 
stran, jak tomu bylo v předcházejících 12 letech z nichž vyšly strany 
koaliční a opoziční nýbrž na platformě, která by se na prvý pohled 
dala vnímat citátem prvorepublikové Agrární strany „Venkov jedna 
rodina“. S podstatným rozdílem, že Antonín Švehla na rozdíl od za-
stánců nepolitické politiky věděl a činil že tradice je třeba udržovat, 
nikoliv bourat a že starosta obce je největším politikem v obci.
Pokud volič na základě zákona nevolí z  jednoho seznamu např. 
65 lidí usilujících o správu obce, ale z nabídky více seznamů, je to 
dáno pro naši názorovou odlišnost. Společenství obce může být 
sice nezávislé na politických stranách, ale zvolení zástupci jsou vždy 
závislí na nějakých postojích, které zaujímají. A ty máme právo jako 
veřejnost dopředu znát. To, že živnostník ve svých názorech na ně-
které z témat fungování věcí veřejných nemá shodný názor např. se 
svým zaměstnancem je stejně pochopitelné jako to, že dva nezávis-
lí nemusí zaujmout shodný postoj např. pokud obec hodlá kupovat 
komerční objekty případně je provozovat. Úloha tradiční politické 
strany soutěžící o přízeň voličů není i přes selhání politiků různých 
úrovní a stran rozhodně zprofanovaná a zbytečná, jakkoliv je nám 
to v současnosti podsouváno. 
ODS Nivnice dlouhodobě nesdílí názor, že je v  pořádku, aby lidé 
kandidující za politické strany jako tzv. nezávislí, se s touto stranou 
rozcházeli den po volbách, tím že půjdou vlastní cestou, naopak 
vždy budeme usilovat o čitelnost,   názorovou konzistentnost na-
šich kandidátů se stranou ODS za níž kandidují. 
Při správě obce Nivnice chceme navázat na polistopadových 12 let, 
kdy ODS byla v koalici s názorově blízkými partnery. Nikdo u nás 
nekradl, koaliční partneři makali, opozice kontrolovala a každé čtyři 
roky jsme skládali účty z denních činností za které jste nás bodovali. 
Nenahraditelnost komunální politiky 
Pokud chceme žít v stabilních politických poměrech západní de-
mokratické kultury nezbývá než abychom jako voliči podporovali 
rozvoj standardní politiky odspodu.
PR agentury nám nové nezkažené politiky nepřivedou, musíme si je 
vybrat sami. Zářným příkladem důsledku nepochopení důležitosti 
politiky na úrovni obce je, že jako voliči dáváme možnost naučit se 
dělat politiku až na vidině prebend krajských radních či dokonce na 
platu v dolní sněmovně. 
Nikde jinde než v  nejnižších patrech politiky, absolvováním síta 
výběru, tříbením názorů, soutěže programů a skládáním účtů se 
nemohou lidé vstupující do veřejného prostoru naučit to co jinde 
funguje - vnímání politiky jako procesu správy věcí veřejných niko-
liv jako výtahu k moci.
Představujeme skupinu lidí, která takovou politiku je odhodlána re-
alizovat s rozvážností, pokorou a učenlivostí. Náš volební program 
nestojí na dotacích ani na slibech. Jsme odhodláni plnit a obhajo-
vat zájmy středního stavu, které defi nuje nová struktura a program 
ODS v čele profesorem Fialou. Za nic dalšího a za nikoho jiného se 
neschováváme.
Řízení obce
Při kvoru 3 lidí (nadpoloviční většina radních, tj. starosta, místosta-
rosta + jeden radní) je nutné docílit toho, že se změní kontrolní 
a poradní mechanismus přijímání klíčových rozhodnutí. Obecní 

ODS V O L E B N Í  P R O G R A M  2014
ODS do zastupitelstva obce Nivnice

zastupitelstvo nesmí být vůči radě a zvoleným zastupitelům jen 
formální orgán, který je v hledáčku vážnosti jednou za čtyři roky 
při volbě starosty. Usnesení dlouhodobého, fi nančního dopadu 
nemohou ležet na dohodě tří lidí.  Nestačí krátké formální pro-

jednání před veřejným zasedáním. Do veřejných zakázek a výběrových 
řízení bude zapojen nejenom úzký okruh vyvolených. Chceme zvýšit ote-
vřenost rozhodování směrem k občanům.
Hlavním cílem ODS v obci Nivnice v oblasti politiky a řízení je :
•  VNÍMÁNÍ POLITIKY JAKO SLUŽBY
•  PRŮHLEDNOST a KONTROLA ROZHODOVÁNÍ
•  TRADICE
ODS chce v Nivnici politiku kultivovanou, soutěžní, podle jasných pravi-
del a pod veřejnou kontrolou Vás občanů i opozice. Tým kandidátů ODS 
spojuje s podporou tradičních stran, čitelnost subjektů a jejich programů, 
vůli jednotlivců o dodržování štábní kultury a v neposlední řadě i tolik 
nezbytnou zkušenost do vyšších pater politiky 
Průhlednost rozhodování – omezování a kontrola výdajů obce
V řízení obce budeme klást důraz na transparentnost, omezování výdajů 
obce a na minimalizaci administrativy tam, kde to je možné. Prioritní pro 
řízení bude naše snaha dál hospodařit s vyrovnaným rozpočtem a snižo-
vání nákladů, které vidíme v úspornosti, fl exibilitě. Prioritní je podpora 
místních podnikatelů, co vytvářejí pracovní příležitosti pro občany obce. 
Přednost před dalším rozvojem obecních komunálních služeb má mít vý-
běrové řízení na dodávku služeb v defi novaných parametrech a výdajích. 
Provoz komerčních objektů patří komerčním osobám ne obci.
Rozvoj obce
• Chybějící odborná osoba odpovědná za stavební činnost a řádné 

přebírání smluv o dílo.
• Podpora stavební připravenosti inženýrských sítí stavebních rezerv 

uvnitř obce bez ohledu na vlastnickou strukturu.
•  Plánování dalších investic s ohledem na použitelné příjmy ve výši 10. 

mil ročně a dané provozní náklady.
• Těsná spolupráce s dalšími úrovněmi ODS, využití podpory a pomoci 

podnikatelům jako klíčové voličské skupině. 
• S místními podnikateli spolupracovat a podporovat jejich zájmy, po-

kud budou v souladu se zájmy obce. 
• Posouzení efektivity nákladů pro nově vznikající pracovní příležitosti 

na úrovni údržby obce. 
Spolky, svazky, sport
• Pokračování obce v tradičních dobrovolných svazcích a při pořádání 

pravidelných kulturních slavností. Podpora nových témat, nových lidí 
nových inovativních názorů.

• Korekce dotací jednotlivým zájmovým sdružením a jejich vyváženost 
a transparentnost při jejich přidělování s ohledem na jejich přičinění, 
činnost ,výsledky a významu pro obec. 

Informovanost
• maximální využití komunikačních technologií pro přenos aktuálních 

informací mezi občanem a správou, SMS do mobilu. 
Zdravotnictví a školství 
• Udržování dosavadních podmínek nájmů, rozsahu právní subjektivi-

ty u zřizovaných organizací,, ponechání rozpočtových rezerv v pravo-
moci těch co je vytvořili a všestranná pomoc při nepříznivých dopa-
dech v tomto sektoru. 

Závěr
 Vážení občané, jsme tady s Vámi v  Nivnici od roku 1991..Jsme strana, 
které nejsou lhostejné normalizační trendy současnosti, jež mají zájem 
nahradit kvůli chybám jednotlivců zavedený systém soutěživých stran, 
systémem ambiciózních jednotlivců ovládajících své voliče, pobídkami, 
dotacemi, falešnými sliby. Politika v podmínkách ČR je o denních stře-
tech, kompromisech a o odvalování balvanu minulosti. Politika komunál-
ní je nutným předstupněm k fungování vyšších stupňů. Je to řemeslo se 
svými zákonitostmi, jako každé jiné. Tak jsme ji my v Nivnici chápali uply-
nulých 23 let a tak tomu je i nadále. Přejeme si, aby ten kdo bude za nás 
politiku reprezentovat ji dělal ze stejných důvodů jako místní sdružení 
v Nivnici. Poctivě upřímně a otevřeně. Věříme, že naši kandidáti, kteří stojí 
před Vámi jsou toho zárukou a Vy je dokážete podpořit. 
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Vážení spoluobčané,
uběhly čtyři roky a v říjnu nás čekají volby do obecního za-
stupitelstva. Do těchto voleb se opět zapojí i hnutí Nezávis-
lí. Naši kandidáti netouží po funkcích, ale chtějí sloužit Vám, 
občanům Nivnice. Nejsou řízeni žádným stranickým sekre-
tariátem, ale řídí se svým vlastním rozumem. Slibovat před 
volbami umí každý, ale po volbách je vše často jinak. Do 
zastupitelstva bude zvoleno patnáct lidí napříč politickým 
spektrem, kteří si vytvoří vlastní program na nadcházející vo-
lební období. Kandidáti hnutí Nezávislí neslibují, že prosadí, 
vybudují nebo zajistí, ale jsou připraveni aktivně se podílet 
na projektech, které budou ku prospěchu obce, a ne jenom 
ke zviditelnění politických stran nebo jednotlivců.
 V  nadcházejícím volebním období považujeme za jeden 
z  nejdůležitějších úkolů provedení již začínající komplexní 
pozemkové úpravy (KPÚ). Tato KPÚ je důležitá pro vlastníky 
půdy, při které jim budou nově vytyčeny všechny pozemky. 
Zda tato úprava bude provedena správně a ku prospěchu 
všech občanů, bude záležet na tom, jaký si vlastníci půdy 
zvolí sbor zástupců, kteří je po celou dobu provádění úprav 
budou zastupovat a hájit jejich práva.
V  rámci této úpravy by bylo vhodné vybudovat přes Dlu-
hošiny zpevněnou přístupovou komunikaci k  pozemkům 
a centrálnímu hnojišti. Tím odpadnou problémy s ničením 
komunikací, vodovodního řádu a rodinných domů v ulicích 
K Vodojemu a Čupy.
Neméně důležité pro naše spoluobčany na ulici Nábřežní  je 

NEZÁVISLÍ vybudování komunikace k jejich nově postaveným rodinným do-
mům a propojení s ulicí Komenského .
Také nám není lhostejný osud sportovní haly a ubytovny u fotbalo-
vého hřiště. Tyto objekty potřebují čím dál větší fi nanční prostřed-
ky na opravu a údržbu. Zde je nesmírně důležitá vzájemná a efek-
tivní spolupráce vedení Tělovýchovné jednoty a Obecního úřadu.
Velmi bedlivě budeme sledovat vývoj situace kolem budovy re-
staurace Beseda, kde nás nenechává v  klidu případná investice 
kolem dvaceti milionů korun.
Při plánované rekonstrukci kanalizace od ulice Na Požáře po re-
stauraci U Huberta by bylo vhodné pokusit se o výměnu kostkové-
ho povrchu na hlavní silnici, popřípadě vyvinout maximální snahu 
o následné zrealizování této výměny povrchu hlavní silnice.
Další důležitou oblastí by mělo být rozšíření mateřské školy z dů-
vodu nedostatečné kapacity. Rodiče by pak nemuseli své děti vo-
zit do Korytné a okolních školek. Rovněž chceme podpořit snahu 
o nalezení řešení optimálního dělení tříd nižších ročníků na základ-
ní škole.
Chtěli bychom realizovat prodloužení asfaltové komunikace na 
ulici Podohradí navazující na cyklostezku vedoucí do Uherského 
Brodu a řadu dalších úkolů a činností vedoucích ke kvalitnímu 
a spokojenému životu v naší obci.
Prioritou pro Nezávislé je snaha o maximální využití dotací EU 
a následná realizace smysluplných projektů.
Závěrem bychom Vás všechny chtěli pozvat k  volbám. Využijte 
práva volit a ovlivnit složení Vašeho nového zastupitelstva a tím se 
spolupodílet na rozhodování vedoucímu k rozvoji obce. Dle naše-
ho názoru je odpovědné nevolit strany, ale kvalitní a Vám již známé 
kandidáty z celého spektra volební nabídky.

Nivnické hnutí Nezávislí

Kandidátní listina Nezávislí 
Jméno, příjmení věk Povolání Trvalý pobyt

1. Petr Kachník 57 Údržbář Nivnice 978
2. Martin Mahdal, MVDr. 39 Manažer kvality Nivnice 478
3. Petra Zálešáková, Mgr. 37 Soc. pracovnice Nivnice 1045
4. Josef Výmola, Ing. 57 Stavební technik Nivnice 564
5. Eva Jurásková 42 Zdravotní sestra Nivnice 211
6. Michal Sláma. Mgr. 46 Učitel Nivnice 358
7. Antonín Straňák, Ing. 49 Technolog, programátor Nivnice 235
8. Stanislav Bumbalík 61 Školník Nivnice 614
9. Vojtěch Straňák 62 Technik Nivnice 904
10. Marie Vykydalová 41 OSVČ Nivnice 4
11. Radek Klusák 41 OSVČ Nivnice 822
12. František Seménka 60 Dělník Nivnice 524
13. Martina Kopecká, Bc. 28 Obchodní technik Nivnice 993
14. Lukáš Koktavý 28 Technik údržby Nivnice 1024
15. Stanislav Výmola 42 Dělník Nivnice 1033

ff KK ŠiŠiikkkkfofototo KKK. . ŠiŠiiiikkkkkk
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Říkáme si Kandidáti Nivnice. Nivnici vnímáme stejnýma oči-
ma jako Vy – naši nejbližší, přátelé či sousedé. Netoužíme po 
slávě, bohatství a politické kariéře. Stejně jako vy chceme žít 
v hezkém prostředí, mít spoustu možností, jak trávit volný 
čas, a řešení svých každodenních starostí vždy nadosah. 

Žijme kvalitně …
… podpořme kulturní, sportovní a společenské vyžití všech spo-

luobčanů
… zviditelněme rodiště JAK podporou turistického ruchu
… utužujme vztahy a všestrannou spolupráci s obcemi Východ-

ního Slovácka
… nadále rozvíjejme partnerství s obcí Jablonka (SK) a využívej-

me možností dotačních titulů
… zabývejme se problematikou bezbariérových přístupů v obci
… spolupracujme s integrovaným záchranným systémem
… třiďme a recyklujme odpad
… udržujme veřejné prostory v čistotě

KANDIDÁTI NIVNICE
Hospodařme rozumně …
…  dokončeme realizaci stávajících projektů (např. ulice Nábřež-

ní, restaurace Beseda …)
… účelně čerpejme dotace
… podporujme bydlení pro mladé rodiny a seniory
… udržme stabilitu obecního rozpočtu
…  podporujme místní fi rmy a živnostníky
… jednejme o převodu sportovní haly a ubytovny do správy 

obce
… opravme další komunikace a chodníky (např. ulice Sadová, Zá-

vodí …)

My jsme odvahu nalezli. Nalezněte ji i Vy a přijďte nám dát 10. 
a 11. října 2014 svůj hlas.

Marie Kománková, 
místostarostka

Pavel Hamšík, 
živnostník

Radim Bruštík,
kontrolor výroby

Pavel Vlk, 
profesionální hasič

Michal Tomala, 
živnostník

Tomáš Krůžela, 
IT administrátor

Petr Vlk, 
automechanik

Bronislava Smetanová, 
obráběč kovů

Jana Smetanová, 
účetní

Petr Mazura, 
fi nanční poradce

David Jeglík, 
technik

Jaroslav Adamec, 
technik

Petr Borýsek, 
projektant elektro

Petr Hromčík, 
obchodní referent

František Orlovský, 
živnostník
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ČSSD Kandidátní listina ČSSD pro volby 
do zastupitelstva obce Nivnice

Kandidáti za  ČSSD pro volby do zastupitelstva 

Mgr. Jankových Josef Ing. Vykydal Miroslav Ing. Kročová Věra Šmíd Pavel Havelčík Jiří

Podohradí Sadová 202 Vinohradská 1015 Nábřežní 914 Brodská 1023
Učitel Manažer Učitelka Technik Dělník

Bez. Pol. Příslušnosti Bez. Pol. Příslušnosti Bez. Pol. Příslušnosti Bez. Pol. Příslušnosti Bez. Pol. Příslušnosti

Krejčí Otakar Bc. Vítězslav Hladiš Smetana František Ing. Jiří Bršlica Hurbiš Jaroslav

Brodská 811 Nová Čtvrt 952 Pořádí 43 Nová Čtvrt 227 Sadová 990
Technik Student OSVČ Technik Dělník

Bez. Pol. Příslušnosti Člen ČSSD Bez. Pol. Příslušnosti Člen ČSSD Bez. Pol. Příslušnosti

Zámečník Josef Hromčíková Marie Strnad Lubomír Kroča František  Stará Jarmila

Podohradí 991 Pořádí 30 Hoštáky 566 Čupy 592 Nábřežní
Vychovatel Důchodce Dělník Důchodce Důchodce

Bez. Pol. Příslušnosti Bez. Pol. Příslušnosti Bez. Pol. Příslušnosti Člen ČSSD Bez Pol. Příslušnosti

Slovo kandidáta na starostu za ČSSD na následující volební období 2014-2018

Všichni máme zájem, aby se zvolilo kvalitní zastupitelstvo obce, které zvolí ze svých řad zkušené představitele obce, 
kteří budou reprezentovat obec, hájit její zájmy a pokračovat v jejím rozvoji. Myslím si, že můžeme být hrdi na svou 
obec, ve které žijeme a kterou se všichni snažíme zkrášlovat a přizpůsobovat našim potřebám a představám. Proto 
vybírejme osobnosti, které známe a kterým budeme důvěřovat a kteří budou v zastupitelstvu přínosem. Těm pak 
držme palce, ať se jim daří úspěšně plnit společné cíle ku prospěchu občanům, kterým naše obec není lhostejná.
Předem děkuji za důvěru a za hlas. 

Ing. Miroslav Vykydal 
kandidát na starostu
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Vážení občané, 
podzimní komunální volby rozhodnou 
o  tom, kdo bude spravovat obec v  násle-
dujících čtyřech letech. Proto vám i letos, 
stejně jako v  minulých volbách, chceme 
představit koalici hnutí STAN (Starostové 

a nezávislí) a strany TOP 09 včetně našich  
kandidátů. Konkrétní plány a volební pro-
gram obdržíte na letácích do svých schrá-
nek. Budeme rádi, když vás naše záměry
a vize osloví, abychom se tak díky vašim hla-
sům a vaší projevené důvěře mohli i nadále 
podílet na rozvoji a zvelebování Nivnice.

V právě končícím období se zajisté mno-
hé povedlo, nicméně je spousta dalších 
drobných i velkých záměrů, které chce-
me uskutečnit. Někteří z nás jsou již 
zkušenými a praxí prověřenými kandi-
dáty, kteří se úspěšně podíleli na řízení 
obce. Patří mezi ně starostka obce Vla-
dimíra Kaislerová, člen rady Karel Kapsa 
a členka zastupitelstva Iva Matušáková. 
Máme mezi sebou ale také profesně vel-
mi úspěšné mladé lidi, kteří mají odvahu 
kandidovat a chtějí svůj elán a schop-
nosti věnovat práci pro obec. 

Jak jistě víte, volič může vybírat své zastu-
pitele mezi všemi kandidátkami. Kvalita 
a schopnosti zvolených lidí, jejich ocho-
ta spolupracovat a věnovat svůj osobní 
čas obecním záležitostem, ovlivní míst-
ní samosprávu v  celém dalším volebním 
období. S  tímto vědomím jsme přistupo-
vali k  sestavení naší společné kandidát-
ní listiny, kterou vám níže předkládáme.
Zveme vás všechny k účasti v nadcházejí-
cích komunálních volbách a přejeme šťast-
nou ruku při výběru nových zastupitelů!

STAN s podporou TOP 09

Ing. Vladimíra Kaislerová, 
51 let, starostka

Mgr. Libor Hladiš, 
28 let, správce IT

Jindřiška Slintáková, 
47 let, OSVČ

Karel Kapsa, 
38 let, OSVČ

Bc. Martin Fojtík, 
42 let, učitel

Radka Kročilová, 
40 let, prodavačka

Petra Rybnikářová, 
37 let, OSVČ

Ing. Ivo Gregůrek, 
39 let, podnikatel

Ing. Zbyněk Straňák, 
31 let, manažer

MUDr. Iva Matušáková, 
42 let, dětská lékařka

Ing. Marek Smetana, 
25 let, OSVČ

Petra Slintáková, 
32 let, admin. pracovnice

Ing. Martin Beníček, 
29 let, vývojový pracovník

Jakub Klímek, 
28 let, OSVČ

Ing. Michal Trtek, 
31 let, manažer prodeje

STAN s podporou TOP 09

NIVNICE - DOBRÁ ADRESA
www.starostove-nezavisli.cz www.top09.cz
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1. Oprava silnice u selské pálenice a komunikace na Vinohra-
dy (vybudování cyklostezky a doplnění o Zahradní ulici).

2. Zajistit demolici domu č. 105 a realizovat proluku mezi 
domy. Připravit projektovou dokumentaci.

3. Dokončit výměnu oken na Nadačním domě.
4. Přehodnotit smlouvu o údržbě veřejného osvětlení obce, 

případně upravit a doplnit dodatky o opravách. Realizovat 
nové technologie – vyměnit nevyhovující svítidla a stávající 
postupně doplnit úspornými předřadníky, snížit tak nákla-
dy na spotřebu elektrické energie.

5. Při opravách chodníků a navazujících ploch zpracovat 
v projektové dokumentaci i trasy nových kabelových vede-
ní veřejného osvětlení – postupná rekonstrukce nevyhovu-
jících tras vedení.

6. Ve spolupráci se Zlínským krajem a Oblastní charitou 
v  Uherském Brodě zabezpečit dostupnost a zkvalitnění 
sociálních služeb (pečovatelské služby) v obci a aktivně se 
podílet na vyhodnocování a kontrole fi nancování poskyto-
vaných služeb.

7. Ve spolupráci s Oblastní charitou v Uherském Brodě uspo-
řádat bazary (oblečení, nádobí, nábytku, apod.). Výtěžky 
z prodeje použít na dobročinné účely.

8. Na základě široké veřejné diskuze zpracovat návrh na vy-
budování domu sociálního bydlení pro seniory (tzv. domy 
pokojného stáří) a využít možnosti fi nancování prostřed-
nictvím dotačních fondů (zdrojů).

9. Navrhnout možnosti optimálního využití objektu Besedy 
(bývalá restaurace), zpracovat variantní řešení návrhů. 

10. Pomoc lidem a rodinám v krizových situacích.
11. Eliminovat negativní dopady vlivu chování a jednání osob 

ubytovaných na ubytovně Tělovýchovné jednoty, a to při-
jetím opatření.

KDU-ČSL Z programu KDU-ČSL v Nivnici pro volební období 2014 – 2018Z programu KDU-ČSL v Nivnici pro volební období 2014 – 2018
KDU-ČSL nabízí spoluobčanům svůj volební program pro volební období:KDU-ČSL nabízí spoluobčanům svůj volební program pro volební období:

12. Příspěvky z rozpočtu obce na provoz sportovní haly důsled-
ně kontrolovat kontrolními orgány obce, navrhnout zřízení 
sportovní komise a stanovit jasná pravidla pro přidělování 
výše fi nančních příspěvků jednotlivým sportovním oddí-
lům (zprůhlednit fi nancování činnosti TJ). 

13. Podporovat místní spolky s  ohledem na průkazné využití 
fi nančních prostředků z rozpočtu obce.

14. Zajistit zpracování projektové dokumentace na zvýšení 
bezpečnosti cyklistů na silnici 2/490 k Dolnímu Němčí (pře-
jezd přes silnici na ulici Závodí). Zajistit bezpečnou návaz-
nost úseku nově vybudované cyklostezky na stávající míst-
ní komunikaci 

15. Vytipovat prostory pro sportovní využití dospívající mláde-
že a zpracovat projektovou dokumentaci na vybudování 
hřiště pro tuto věkovou kategorii.

16. Úzce spolupracovat se Základní školu a s rodiči dětí. Apliko-
vat moderní stravovací metody (zavedení alespoň 2 jídel na 
výběr ve školní jídelně).

17. Zvýšit kontrolu a podporu poskytování zdravotní péče ob-
čanům. Efektivně využívat prostory zdravotního střediska. 

KDU-ČSL je připravena aktivně spolupracovat se všemi po-
litickými stranami a kandidujícími subjekty na rozvoji obce, 
upevňování kulturních a duchovních hodnot, spokojeném 
soužití nás všech a nabízí všem politickým a zájmovým 
subjektům otevřený a vstřícný přístup při jednáních, která 
povedou k nalezení nejvhodnějších kandidátů pro vedení 
obce po komunálních volbách v roce 2014.
KANDIDÁTI KDU-ČSL VÁM VŠEM DĚKUJÍ ZA PROJEVENOU 
PODPORU

fofofofoffofoofofofofoofoootototototototototototootooo KKKKKKKKKKKKKKK. .. . . . ... ŠiŠiŠiŠiŠiŠiŠiŠiŠiŠiiŠiŠiŠiŠiŠŠŠ kkkkkkkkkkkkkk
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